
 

 

DH Næstved 

Dagsorden bestyrelsesmøde torsdag d. 8/12 kl. 18.30 - 21.30 

Frivilligcenter Næstved, Farimagsvej 16, 4700 Næstved - Folkerummet 

Bestyrelsen og indkaldt: 

 

Gæst: Pernille Ørsted  

 

ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – Rikke Bachmann (Jytte Bo Nielsen, 

stedfortræder) 

CP Danmark – Landsforeningen for cerebral parese, Kreds Storstrøm – Marianne V. 

Hansen 

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – Tonny Ploug 

Diabetesforeningen, Næstved Lokalforening – Dorte Mørck Andersen 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – Kirsten Boriis 

Høreforeningen, Næstved Lokalafdeling – Merete Frederiksen 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, Autisme 4700 – Karina Ahrensbach & Stina 

Stubkjær (stedfortræder)  

Muskelsvindfonden – Nicolaj Højholt Hansen 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Stella Steengaard 

(observatør) 

Parkinsonforeningen Storstrøms Kreds – Ella Brødbæk og Eddie Nielsen (stedfortræder)  

PatientUlykkesForeningen/PolioForeningen - Inge Thorving og Anne-Lise Rossau 

(stedfortræder) 



Sammenslutningen af Unge Med Handicap (SUMH) – Alice Bossing 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

SIND – Landsforeningen for psykisk sundhed – Peer Skjold Hansen 

Stomiforeningen COPA, Lokalforening Storstrøm/Lolland-Falster – Erna Kristoffersen 

 

Pernille Ørssted: pernilleoersted@gmail.com 

Tove Løwe  

Danni Lindgren?  

Vi skal have opdateret ovenstående tabel!  

 

Deltagere: Annja, Stella, Stina, Marianna, Kirsten, Alice, Karina og Pernille Ørsted. 

 

Afbud/Fraværende: Tonny, Peer, Martin, Jytte, Ella og Dorthe, Rikke, Merethe, Nicolaj, Eddie, Inge, Anne-Lise og Erna. 

 

 

Dagsorden: 

Pkt.  Dagsorden  Ref.  

1 Somatik  

 

Tidlig opsporing af alvorlige fysiske sygdomme hos 

mennesker tilknyttet socialpsykiatriske tilbud 

Det kan være svært for borgere med psykisk sygdom at navigere i 

en kompleks virkelighed mellem social- og sundhedsområderne. 

Det betyder, at der er risiko for at somatisk sygdom overses. 

Region Sjælland, Det Nære Sundhedsvæsen, har arbejdet med 

området gennem flere år, og står bag 

kompetenceudviklingsmaterialet ’Tænk somatikken med – at 

Materialet er udarbejdet til personale på eks. Bosteder.  

 

Materialet bygger på virkelige historier/cases.  

 

Der må gerne deles en viden ud om det her.  

 

Vi er obs. På at nogle borgere slet ikke kan kommunikere og hvor 

personalet er deres sanser i forhold til at få fundet ud af hvad der er 

galt osv.  
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håndtere somatisk sygdom, når psykisk sygdom skygger’, der 

understøtter fagpersoners opsporing og håndtering af sygdomme 

hos borgere med betydelig nedsat psykisk funktionsevne. 

Et interessant projekt og materiale, som er blevet vel modtaget af 

borgere og medarbejdere. Jeg mener, det kan være godt at kende 

de muligheder, materialet giver, til at øge lighed i sundhed for 

mennesker med handicap. 
Der kan læses om ”Tænk somatikken med” på https://www.xn--

tnksomatikkenmed-uob.dk/. VIVE udgav 31. marts 2022 rapport 

med 4 casestudier ”Vidensafdækning: Sundhedsindsatser på 

socialområdet” 

https://www.vive.dk/da/udgivelser/vidensafdaekning-

sundhedsindsatser-paasocialomraadet-17347/ Her indgår ”Tænk 

somatikken med” på side 7 i sammenfatningen med kort 

beskrivelse af kompetenceudviklingsmaterialet målrettet 

medarbejdere i socialpsykiatriske tilbud. Side 31- 39 rummer i 

kap. 5 en mere uddybende beskrivelse af ”Tænk Somatikken 

med” afsluttende med udviklingsstatus og økonomi. Link til 

rapporten https://www.vive.dk/media/pure/17347/6666069. 1. 

nov. 2022 blev afholdt minikonference som del af projektet og i 

begyndelsen af 2023 arbejdes med forankring af projektet. 

På bestyrelsesmødet vises 4 minutter lang video.  

Vi ser videoen sammen på mødet, og snakker om det.  

Link til videoen:  

https://www.xn--tnksomatikkenmed-

uob.dk/Borgere_og_medarbejdere/INTROMATERIALE/Introfil

m_Hvad_vil_du_gerne_have_hj%C3%A6lp_til.mp4 

 

 

Vi har bedt Stella om at skaffe nogle eksemplarer at materialet til 

os, så vi kan se på det næste gang.  

 

Denne viden bør deles ud til vores forvaltninger, 

uddannelsesinstitutioner m.m.  

 

Vi viser HR videoen.  

Stella får sendt materiale til Helle Waage-Jensen.  

 

 

 

 

 

2 Evaluering af Handicapdagen 

 
Godt: 
At der var en politiker fra HR til stede.  

Et godt billede.  

https://www.tænksomatikkenmed.dk/
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Besøg af Sjællandske.  

Kaffevognen var en succes, 101 kopper kaffe/the/Chokolade.  

Fremmødet af DH-medlemmer og Autisme4700.  

Memes var gode.  

 

Det kan gøres bedre: 

At vi kan SES! Vi manglede telt, tøj osv..  

Synlighed.  

At vi får aktiviteterne frem, men igen det kræver synlighed og et 

mere varmt vejr.  

At hele rådet er på gaden.  

At aftaler i HR føres til ref.  

At der er klare aftaler i HR omkring Økonomien i Handicapdagen.  

At vi nok også er på gaden om sommeren. Måske Foreningernes 

dag?  

 

 

DH har roll-ups osv. De ligger hos Tonny.  

Stella har gode erfaringer med at det er godt at der sker noget på 

standen.  

 

3 Høringer i HR 

 

DH-erne i HR skal finde ud af hvem der påtager sig ansvaret for at 

sende eks. En diabeteshøring til den lokale forening.  

 

Stella vil gerne hjælpe med at sende den rundt til 

grundorganisationerne. Så en DH-HR sender det til Stella, lige så 

snart det ender i DH-ernes postkasse.  

 

Hvis vi vælger ikke at lave et høringssvar så skal det være en aktiv 

beslutning. At alle er enige om det.  

 

Stella ligger måske inde med nogle gode guides til eks. 



Høringssvar?  

 

4 Årsmøde  Skal besluttes i dag.  

Skal indkaldes 6 uger i forvejen.  

 

16. Marts kl. 18:30 -???  

Skal der være et oplæg inden?  

Vi har skrevet til Tonny for at høre om vi kan låne Engparkens 

festsal til Årsmødet.  

 

Man kan godt stille op til valg selv om man ikke er fysisk til stede.  

 

5 Næste HR mødes dagsorden. 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Administrationen indstiller, at rådet godkender dagsorden 

 

2. Dialogmøde med Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalget 

(45-50 minutter) 

Handicaprådet har et ønske om at holde dialogmøder for at 

komme tættere på dialogen med udvalgene. I september deltog 

rådet på Socialudvalgets møde. I dag er BRU inviteret til 

dialogmøde. 

Handicaprådet har på forhånd udarbejde spørgsmål som bliver 

sendt til udvalgsmedlemmerne på forhånd. 

Spørgsmålene bliver sendt samtidig til medlemmer og vedhæftes 

referatet. 

Administrationen indstiller, at Rådet tager orienteringen til 

efterretning 

 

 

3. Opfølgning International Handicapdag den 3/12-2022 (10 min.) 

2. Følgende er de spørgsmål som HR stiller til BRU: 

 

Handicaprådet ser frem til at møde politikerne fra Beskæftigelse 

og Rekrutteringsudvalget og Centerchef Torben B. Petersen.  

Rådet har inviteret til dialogmøde på baggrund at drøfte 

dilemmaer, som opstår i mødet med jobcentret, hvor borgeren med 

et fysisk eller psykisk handicap ikke altid oplever at blive forstået.  

Til mødet i dag har Rådet drøftet og udarbejdet nedenstående 

spørgsmål.   

 Hvordan sikres det, at borgere med 

handicap/funktionsnedsættelse får den rigtige vejledning i 

samtale med sagsbehandleren? Bliver der skabt den fælles 

forståelse mellem borger og ansatte?    

 Hvordan uddannes personalet i brugen af 

konfliktnedtrappende kommunikation og dialog i de 

situationer, hvor nogle borgere med funktionsnedsættelse, 

har brug for en særlig tilgang? 

 Arbejder Næstved Kommune med den gode tone. Slagelse 

har f.eks. har fokus på området og udarbejdet ”Roller og 

opgaver for partsrepræsentanter og bisiddere.  Se bilag 



Den 3. december markerer Rådet den internationale Handicapdag. 

Rådet stiller op på 

Axeltorv, hvor Simpel Coffee også er booket. Næstved borgere 

tilbydes muligheden for 

at opleve f.eks. handicaps. Til dagen har Handicaprådet, DH i 

samarbejder med AspIT 

udarbejdet mimes og forslag til rådets logo. 

  

Administrationen indstiller, at Rådet evaluerer dagen 

  

4. Opfølgning borgermødet den 7. november 2022 (20-25 min) 

Den 7. november blev der afholdt borgermøde omkring den nye 

handicappolitik. 

Handicaprådet og Socialudvalget stod bagved initiativet. Sif 

Holst, næstformand i 

Danske Handicaporganisationer kom sit bud på 

opmærksomhedspunkter ved 

udarbejdelse af ny politik. 

  

Opsamlingen vedhæftes dagsorden. 

Administrationen indstiller, at Rådet evaluere borgermødet og 

drøfter den videre proces 

 

5. Opfølgning på visionsarbejdet (15 min.) 

På det sidste møde blev visionen for denne periode besluttet. 

”Større muligheder – mindre handicap” 

Det næste skridt er at få visionen ud og arbejde/blive kendt. Rådet 

skal tage stilling til 

den næste proces skal være. 

Administrationen indstiller, at rådet beslutter den videre proces 

6. Præsentation af Center for Børn og Unge (15 min) 

  

 Hvordan sikre Jobcentret, at borgere med 

funktionsnedsættelse får den rette hjælp til at navigere i de 

digitale systemer? Hvordan er jobcentret opbygning i 

forhold til borgere med specialiserede handicap?  Har alle 

sagsbehandler de samme kompetencer, eller er der oprettet 

særlige teams til de specialiseret områder? 

 Hvordan sikres det, at de eksisterende 

handicapkompenserende ordninger tilbydes til alle borgere, 

som måtte være i målgruppen, også til de borgere der ikke 

selv gør opmærksom på særlige behov ved første 

henvendelse? 

 Er der en eller flere grupper af borgere med 

funktionsnedsættelse, som for nu synes særligt svære at 

hjælpe (unge, ældre, uddannelsesniveau, 

minoritetsbaggrund, synligt/usynligt handicap, bestemte 

diagnoser, erkendt/u erkendt støttebehov etc.) Og er der 

initiativer på vej for en særlig målrettet indsats her? 

  

  

Rådet ser gerne, at i forbindelse med udarbejdelse af 

handlingsplanerne, at handicaprådets kompetencer inddrages 

aktivt. 

 

3. Opfølgning International Handicapdag den 3/12-2022 

Se længere oppe...  

 

4. Opfølgning borgermødet den 7. november 2022 

 

Det kunne måske have været mere relevant at snakke om 

konventionen på en anden måde, end blot udvalgte områder.  

Man fik ikke så meget lyst til at grave ned i konventionen. Hvem i 

Næstved kommune har valgt disse artikler?  



Side 3 af 1 

Centerchef Daniel Gottrup vil præsentere rådet for Center for 

Børn- og Unge. Hvad er 

tankerne bagved organiseringen og kompenteudvikling. 

Administrationen indstiller, at rådet tager orienteringen til 

efterretning 

7. Mødeplan 2023 (5 min) 

I forretningsorden er det vedtaget, at der afholdes min. 6 møder 

om året. Sekretariatet 

udarbejder forslag til mødeplan for 2023. 

Den 9. februar 

Den 27. april 

Den 29. juni 

Den 17. august 

Den 26. oktober 

Den 14. december 

Møderne afholdes i tidsrummet kl. 16-18 

Administrationen indstiller, at rådet godkender mødeplanen 

8. Nyt fra medlemmerne (10 minutter) 

Gensidig orientering mellem medlemmerne samt tilbagemelding 

fra Kostrådet, 

tilgængelighedsgruppen, Frivilligrådet, følgegruppen af kollektiv 

trafik. 

  

et er vedhæftet 

  

Administrationen indstiller, at rådet tager orienteringen til 

efterretning 

9. Eventuelt 

Administrationen indstiller, at rådet tager orientering til 

efterretning 

 

 

Vi havde nok regnet mere med at der var mere oplysning omkring 

tilblivelse af selve politikken. At det var mere hands on.  

 

Vi (DH ere i HR) havde nok en forventning om at have været mere 

inddraget, eks. I udvalg af konventionen. Vi har ikke været 

inddraget i emnerne osv. Det er tilsyneladende alene 

formandskabet der har haft kendt til disse, sammen med nogle af 

embedsfolkene.   

 

 

Vores kontaktperson og vi andre måtte efterlyse invitationen, da 

den ikke var på kommunens hjemmeside.  

 

Skal tingene være aftalt med Tonny? Det var et spørgsmål om at 

ville sende invitationen ud til vores grundorganisationer.  

 

Hvor går man hen som borger med psyksisk handicap som er 

blevet mobbet ud af en frivillig forening? Vi hørte en historie som 

klart ramte os i hjertekulen.  

 

Hvordan med tilgængeligheden?  

 

Vi havde en forventning om at dialogmødet nok ville være mere 

ala visions-arbejdet end det var.  

 

 

 

En god bog om børn og foreninger: Forening for alle, 

Foreningsforlaget.  

 

 



  

5. Opfølgning på visionsarbejdet 

 

”Større muligheder – mindre handicap” 

 

Det var en rigtig god proces med David.  

 

 

 

 

6. Præsentation af Center for Børn og Unge 

DHs bekymringer:  

 

Med den nye ændringer / tiltag i CBU er vi bekymrede for om 

sager som har ligget længe i forvaltningen er blevet overset eller 

glemt?  

 

 

Danmarkskortet Børnehandicap:  

https://sm.dk/danmarkskort/2022/jun/omgoerelsesprocenter-paa-

boernehandicapomraadet-i-2021 

 

Omgørelser er lig med ændrede afgørelser og hjemvisninger.  

Vi er bekymrede over hvordan embedsværket forklarer ting 

omkring disse procenter til politikerne. Se eks. Nedenstående 

billede omkring Voksenhandicap.  

 

https://sm.dk/danmarkskort/2022/jun/omgoerelsesprocenter-paa-boernehandicapomraadet-i-2021
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Voksenhandicap  



 
 

7. Mødeplan  

Vi planlægger at få booket lokaler til ugen før HR-møderne.  

Vi vil gerne anmode om at man fremadrettet har datoerne klar og 

godkendt før 1. november året før, for at man kan booke eks. 

Frivilligcenteret.  

 

6 Evt.  

 

 

Samarbejde med DH Faxe?  



 

Samarbejde med DH Faxe om et foredrag af Mads Silber  

 

Ansvarlig for næste dagsorden og indkaldelse 

DH Faxe er gode til at lave arrangementer. Mads Silber har fået 

tvangsfjernet sit barn uretmæssigt. Han er gået ind i politik for at 

ændre tingene indefra.  

Hvis vi synes det er en god ide, så er DH Faxe åbne for 

samarbejdet.  

 

D. 30. Januar kl. 17 – 19. Mere info følger.  

 

Vi synes at vi godt kan promovere arrangementet på både 

hjemmesiden og via FaceBook.  

 

 

Ansvarlig for næste dagsorden og indkaldelse 

Alice har påtaget sig ansvaret for denne gang. Stella og Karina kan 

bistå.  

 

 

Forplejning: Kirsten til søger for noget forplejning.  

 

Karina har undersøgt muligheder for at holde møderne i 2023 i 

Frivilligcenteret.   

 

Vi har Frivilligcenteret følgende dage næste år, og det er en uge 

før hvert HR møde: 
  

Den 02.02. Folkerummet kl. 18 til 21.30. 
  

Den 20.04. Atelieret kl. 18 til 21.30. 
  

Den 22.06. Folkerummet kl. 18 til 21.30. 
  
Den 10.08. Folkerummet kl. 18.30 til 21.30. I kan nok komme kl. 



18.00. 
  

Den 19.10. Folkerummet kl. 18 til 21.30. 
  

Den 07.12. Folkerummet kl. 18 til 21.30. 
  

Husk at melde afbud, hvis I ikke skal bruge lokalet. 
 

 

 

Til næste møde:  

Sidst har vi aftalt, at gennemgang af nyt fra udvalg skulle gøres fri af sin stedmoderlige placering, altid sidst på dagsordenen, men hvis vi bliver 

så få i aften synes jeg slet ikke det giver mening at have punktet på. Jeg vil til gengæld gerne appellere til, at vi prioriterer det næste gang hvor vi 

forhåbentlig er flere samlet - så følg gerne med på jeres udvalgte interesseområde i de referater der kommer ud, indtil vi ses igen.   

 

Hvordan organiserer vi arbejdet i DH afdelingen?  

Hvordan gør vi tingene med formandsopgaven? Mette skulle jo have forklaret om opgaven.  

Kommunikation, oplæg ved Alice.  

 

 

 

 

 



 
DH Næstved 

Dagsorden bestyrelsesmøde torsdag d. 6/10, kl. 18.30 - 21.30 

Festsalen, Engvej 18, 4700 Næstved 

Bestyrelsen og indkaldt: 

 

Gæst: Pernille Ørsted  

ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – Rikke Bachmann og Jytte Bo Nielsen (suppleant) 

CP Danmark – Landsforeningen for cerebral parese, Kreds Storstrøm – Marianne V. Hansen 

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – Tonny Ploug 

Diabetesforeningen, Næstved Lokalforening – Dorte Mørck Andersen 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – Kirsten Boriis 

Høreforeningen, Næstved Lokalafdeling – Merete Frederiksen 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, Autisme 4700 – Karina Ahrensbach & Stina Stubkjær (suppleant)  

Muskelsvindfonden – Nicolaj Højholt Hansen 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Stella Steengaard (observatør) 

Parkinsonforeningen Storstrøms Kreds – Ella Brødbæk og Eddie Nielsen (supppleant)  

Sammenslutningen af Unge Med Handicap (SUMH) – Alice Bossing 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

SIND – Landsforeningen for psykisk sundhed – Peer Skjold Hansen 

Stomiforeningen COPA, Lokalforening Storstrøm/Lolland-Falster – Erna Kristoffersen 

UlykkesPatientForeningen/PolioForeningen – Inge Thorving og Anne-Lise Rossau (suppleant) 

 



 

Deltagere: Tonny, Annja, Kirsten, Marianne, Stina, Alice, Peer, Karina og Pernille Ørsted. (Pernille Ørsted: pernilleoersted@gmail.com)  

Afbud:  Martin Grangaard, Jytte, Stella, Ella og Dorthe. 

Fraværende: Rikke, Merethe, Nicolaj, Eddie, Inge, Anne-Lise og Erna.  

 

Dagsorden  Tid  Slags  Referat  

1. Valg af ordstyrer og referent  

 

 B  Ordstyrer: Tonny 

Referent: Karina  

2. Godkendelse af dagsorden  D/B Beslutning: Vi tager pkt. 4 før pkt. 3.  

Godkendt.  

3. Indstillinger til Handicaprådet 2022-2025 

(Stella) Fortsat fra 30.09.2021 og 9/12 2021 og 

udskudt fra 28. feb, 17. marts og 19. april 2022  

Fremlæggelse af forslag til sammensætning. 

6/1 22: Forslag er tilrettet, besluttet og vedhæftet 

referatet. 

Sammensætningen er vedtaget af byrådet 

(vedhæftet), men Sabrina har trukket sig. 

17/3 22: Jytte foreslår, at vi udskyder punktet til 

19/4 2022, idet det kan være, at Patient- 

Ulykkesforeningen og Parkinsonforeningen vil 

indstille en stedfortræder.  

Vi har indstilling fra ADHD-foreningen – har vi 

flere indstillinger? 

Skal vi meddele ny stedfortræder - hvem? 

28/6 22: Udskydes til næste møde 

 D/B Beslutning: 

Vi sidder 5 DH-ere i Handicaprådet. Der er pt. Ikke stedfortrædere for 

alle.  

Kirsten indsættes som stedfortræder for Annja.  

Stella kan efterfølgende indsende blanketten for os til Helle (sekretær).  

 

 

 

 

 

4. Formandsudfordringen  

Karina og Alice er tovholdere på det. Karina har 

sendt en mail rundt ang. at Pernille Ørsted har 

 D/B Beslutning: 

Vi orienterede omkring hvad DH er.  
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meldt sig... 

28/6: Udskydes til næste møde, hvor der skal lave 

en formandsprofil – så vi bedre kan danne os et 

billede af formandsopgaverne og finde den rette 

person til opgaven 

28/9: Karina har kontakt med Pernille Ørsted som 

deltager i mødet den 6/10  

Mette Søndergaard fra DH vil gerne komme og præsentere hvad og 

hvordan man kan dele opgaverne op. Evt. Næste gang d. 8. december.  

 

 

5. Handicaprådets dagsorden 

Vedhæftes og noget at tillægge? 

 D/B Beslutning: 

Karina vil gerne have ændret sine navne.  

Tonny gør også Helle obs. På datoen som er forkert.  

Pkt. 2 omhandler bl.a. også det nye Retail Park og mangelende 

tilgængelighed mellem niveauerne.  

Pkt. 3, David Schelde kommer og vi skal i gang med at arbejde med 

visionerne for HR de kommende 4 år.  

Det skal være kort og konkret.  

Hvad er visionen for jeres grundorganisation?  

Vi skal være obs. På at os der sidder i HR netop, overvejer hvad de kan byde 

ind med, og hvad deres grundorganistions vision er. 

Har man nogle inputs, så skriv til Tonny, Alice, Martin, Annja eller Karina 

inden onsdag.  

Vi er nysgerrige på hvorfor der ikke skal laves handleplaner på følgende 

områder: 

Børnehandicap 

Voksenhandicap  

Socialområdet generelt.  

Vi oplever mange henvendelser ang.både Tabt Arbejdsfortjeneste og mer-

udgifter, som har meget lange behandlingstider m.m.  

Fra Kostrådet:  



Annja har været ude og se køkkenet på Næstved Madservice og det 

havde været et spændende besøg, hvor de lærte om arbejdsgangene i 

køkkenet.  

Den internationale handicapdag: 

Prøv at være handicappet for en dag, eks. Dykkerbriller der indikerer 

synshandicaps.  

At vise byen til en der ikke kan se.  

At blive madet.  

At børste tænder på andre.  

“Handitivoli” 

Vi går alle tilbage i vores netværk og finder på mulige ting.  

Man melder ind i vores mailtråd.  

6. Kend din ret  

Afholdes d. 22. juni 

Karina giver feedback som besluttet på sidst 

møde. 

 D Vi havde et godt Kend din ret kursus med gode tilbagemeldinger.  

Med den skolestuktur og usikkerheden ang. Hvor specialklasser skal 

være fra d. 1. august 2023, ser vi en nødvendighed i at afholder flere af 

disse kurser. Gerne et i slutningen af januar.  

Karina tjekker op med Stella og finder dato og lokaler.  

Borgerådgiveren: Hvor er hun henne i forhold til alle de her 

skolestrukturændringer? Vi er utrygge omkring det.  

Karina kontakter hende omkring det, og vender tilbage til os i mailtråden.  

7. Dialogmøde: 5/9 havde Handicaprådet   

dialogmøde med socialudvalget.  

28/6 blev det besluttet at tage punktet op igen den 

6/10. Hvordan gik mødet? 

 D/B Beslutning:  

Det var første gang at Handicaprådet blev inviteret til dialogmøde med 

Socialudvalget.  

Vi havde et godt møde og vi er alle glade for at mødet fandt sted.  

Det handlede mere om gangen fra hjem til plejehjem, og det var mere om 

alm. Borgere, end borgere med handicaps.  



Handicaprådet besluttede følgende punkter til dialogmødet med Socialudvalget:  

 Processen fra akutstue til plejehjemsplads   

 Ventetid/venteliste på plejeboliger/skærmet boliger   

 Temaer/gode råd til den kommende politik på Handicap- og 

Psykiatriområdet   

 Hvordan fungere STU ordningen i Næstved Kommune 

Vi vil gerne fortsætte med årligt at mødes med Socialudvalget.  

Husk at der er borgermøde Grønnegades Kaserne kl. 19 – 21 d. 7. 

november ang. Handicap- og Psykiatripolitikken i kommunen. 

Vi vil gerne lave nogle valgcafeer, måske sådan noget midt-valgs-møder, altså 

efter 2 år, og så høre dem ad hvad det var de gik til valg på.  

8. Fra bestyrelsen:  

Fra Marianne: 

Skema til merudgifter fra NK. Marianne Hansen: 

Flere og flere medlemmer med CP, klager over 

det store tidsforbrug til udfærdigelse af merud-

gifter og dokumentation herfor. Merudgifter som: 

kørsel med stor handicapbus, handicaprelateret 

kørsel til fys, rideterapi, spec. læge, hospitals-

besøg, indlæggelser, ekstra vask, ekstra varme 

o.m.m. 

Kunne NK have et færdigt og ensrettet skema 

som udsendes hvert år, med de nye takster på. F. 

eks. i Excell.  Kunne være nemt for brugerne at 

udfylde og nemmere for sagsbehandlere at 

aflæse/tolke.  

 

Fra Stella: 

Folketingsvalg: 
Kommende folketingsvalg og DH Næstveds 

initiativer i den anledning 
Hvem gør hvad? Tidsplan.  

 

Status for skolestruktur i Næstved Kommune – i 

kommunen og i DH-afdelingen 

 D Forslag ang. Merudgifter 

Flere og flere medlemmer med eks. CP, klager over det store tidsforbrug 

til udfærdigelse af merudgifter og dokumentation herfor. Merudgifter 

som: kørsel med stor handicapbus, handicaprelateret kørsel til fys, 

rideterapi, spec. læge, hospitals-besøg, indlæggelser, ekstra vask, ekstra 

varme o.m.m. 
 

Kan vi foreslå Næstved Kommune følgende:  

Kunne NK have et færdigt og ensrettet skema som udsendes hvert år, 

med de nye takster på f. eks. i Excell.  Kunne være nemt for brugerne at 

udfylde og nemmere for sagsbehandlere at aflæse/tolke. 
 

Vi er opmærksomme på at det også kan blive enormt komplekst at have alle 

slags merudgifter i et sådant skema.  

 

Vi oplever problemer med en forrået kultur hos kommunens sagsbehandlere: 

Eks. Trues der med at man kan får fjernet sine børn.  

Besked om at man er grådig, hvis man ansøger om for meget.  

Trusler om at man kan miste sin BPA-ordning.  

 

Samtidig gør vi kommunen opmærksomme på at holde borgernes retssikkerhed 

og ikke mindst deres vejledningspligt.  

Vi efterlyser ordentlighed og retssikkerhed. 

 

Vi tager det her op på HR gerne d. 15. december.  



Arbejdet med høringssvar.  

Hvad er DH Næstveds næste skridt? Hvem gør 

hvad? 

 

Folketingsvalg: 

Vi er kommet med et godt forslag tidl. I dag om at lave nogle midt-vejs-

valgmøder. Samtidig så synes vi at det er lidt kort tid til at arrangere 

noget.  
 

Status for skolestruktur i Næstved Kommune – i kommunen og i 

DH-afdelingen 
  

Hvad er DH Næstveds næste skridt? Hvem gør hvad? 

Vi kontakter også Borgerrådgiveren, jævnfør pkt. 6 Kend din ret.  

 

Vi vil gerne have det her op i HR og vi vil gerne vide hvordan status er 

på næste DH møde.  

 9. Punkter dagsorden fra deltagerne på  

      mødet: 

 D/B  

10. Evt.  

Synlighed.  

Orientering fra andre møder 

 D/B  

 

11. Ting til næste dagsorden:  

    Kommende aktiviteter 

a. Nedsættelse af arbejdsgruppe til 

handicapdagen 3/12.  

b. Nedsættelse af arbejdsgruppe til evt. 

Foreningernes Dag og frivilligdagen.  

c. Borgermøde om handicappolitik. 

 D/B Beslutning: 

Sygeplejeklinikker:  

https://dagsordener.naestved.dk/vis?id=50d96883-b6c7-48f7-ace9-

d07afb6b885d  

I socialudvalget pkt. 86. er der nævnt noget omkring Sygeplejeklinikker 

og at man som borger selv skal transportere sig dertil.  

Vi bringer den op i HR. Vi stiller spørgsmålstegn ved nogle af tingene, 

men kan også se fordele i det fremadrettet. Eks. At en borger kan få en 

tid på en klinik kl. 9, i stedet for at sidde hjemme og afvente en 

hjemmeplejer, som måske bliver forsinket.  

 

DHs fremadrettede mødetider:  

Vi skal overveje om vi kan starte tidligere... Det er et ønske fra flere at vi 

kan starte eks. Kl. 17. Tonny spørger rundt i vores mail.  

 

https://dagsordener.naestved.dk/vis?id=50d96883-b6c7-48f7-ace9-d07afb6b885d
https://dagsordener.naestved.dk/vis?id=50d96883-b6c7-48f7-ace9-d07afb6b885d


Nedsættelse af arbejdsgruppe til handicapdagen 3/12. 

Alice, Karina, Pernille og Marianne.  

Vi er på Torvet kl. 10 – 12.  

HR bestiller torv og kaffevogn.  

Nedsættelse af arbejdsgruppe til evt. Foreningernes Dag og 

frivilligdagen.  

Tonny vil gerne deltage i de møder der er, og så synes vi at HR og DH kan have 

en stand sammen på Foreningernes dag. Vi kunne måske være med i Kultur og 

fritids telt.  

Tonny tjekker op.  

Borgermøde om handicappolitik. 

Husk at der er borgermøde Grønnegades Kaserne kl. 19 – 21 d. 7. 

november ang. Handicap- og Psykiatripolitikken i kommunen. 

12. Næstved kommune strammer op: 

      Kontrol afslører indkøb af vin, gaver og 

      (u)nødvendige møder. 

      En del skoler og dagtilbud har udviklet   

      kultur med "mangel på sparsommelig-        

      hed".     

      Samarbejde med leverandør stoppes på  

      grund af gaver.  

Artiklen kan læses af abonnenter. Jeg abonnerer 

alene på nyhedsbrevet. Tænker at emnet kunne 

have interesse – vil sandsynligvis også på anden 

måde komme til offentlighedens kendskab. 

 D/B Beslutning: 

Vi er obs.på at der har været intern revision rundt om i kommunen.   

 

13. Fordeling af ansvar for udvalg:  

De nævnte navne vil lægge billet ind på det 

pågældende udvalg: 

 D/B Beslutning: 

I dag har vi gjort det mere løbende, måske man skal rykke punktet op 

øverst.  



Økonomiudvalget: Alle i DH Næstved har denne.  

Socialudvalget: Martin, Kirsten  

Børne- og Uddannelsesudvalget: Karina og Stina.  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget: 

Tonny og Martin.  

Klima- Miljø og frilufts-/turismeudvalget: Tonny 

Sundhed- og Forbyggelsesudvalget: Annja og 

Kirsten.   

Kultur- og Idrætsudvalget: Tonny og Eddie.  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg: Alice 

 

 

14.  

Derudover bør vi tage os af dette – kan dog 

afvente senere beslutning  

o give forretningsorden et 

serviceeftersyn 

o udarbejde retningslinjer for 

hjemmesiden 

o ansvarlig for årshjul 

o overveje hvordan vi/DH Næstved 

får kredsen af aktivt tilsluttede 

lokale handicaporganisationer 

udvidet 

 Ansvarsfordeling – de nye udvalg i 

kommende periode 

 Arbejdsgruppe skal nedsættes med 

henblik på samarbejde og dialog med 

forvaltningerne.  

Besøg af Thorkild og debat cafe møde, nedsæt 

arbejdsgruppe og sæt en dato. 

  Bliver rykket.  

 

15. Evt.    Forslag om en julefrokost.  

Vi foreslår en julefrokost med en platte.  



Vi har møde næste gang d. 8. december.  

Tonny kontakter Perles smørrebrød.  

    

     

    

    

 

 

 



 
 

DH Næstved 

Bestyrelsesmøde 4. aug. 2022 kl. 18.30 - 21.30 

 

MØDET BLEV IKKE HOLDT 

Næste bestyrelsesmøde er 6. okt. 2022 

 

Bestyrelsen: 

ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – Rikke Bachmann & Jytte Bo Nielsen (suppleant) 

CP Danmark – Landsforeningen for cerebral parese, Kreds Storstrøm – Marianne V. Hansen 

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – Tonny Ploug 

Diabetesforeningen, Næstved Lokalforening – Dorte Mørck Andersen 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – Kirsten Boriis 

Høreforeningen, Næstved Lokalafdeling – Merete Frederiksen 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, Autisme 4700 – Karina Ahrensbach & Stina Stubkjær Nielsen (suppleant)  

Muskelsvindfonden – Nicolaj Højholt Hansen 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Stella Steengaard (observatør) 

Parkinsonforeningen Storstrøms Kreds – Ella Brødbæk & Eddie Nielsen (suppleant)  

Sammenslutningen af Unge Med Handicap (SUMH) – Alice Bossing 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

SIND – Landsforeningen for psykisk sundhed – Peer Skjold Hansen 

Stomiforeningen COPA, Lokalforening Storstrøm/Lolland-Falster – Erna Kristoffersen 

UlykkesPatientForeningen/PolioForeningen – Inge Thorving & Anne-Lise Rossau (suppleant) 

 

Deltagere:  

Afbud: 

 



 

 

DH Næstved 

Referat fra bestyrelsesmøde tirsdag d. 28/6, kl. 18.30 - 21.30 

Festsalen, Engvej 18, 4700 Næstved 

 

Bestyrelsen og indkaldt: 

ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – Rikke Bachmann (Jytte Bo Nielsen, stedfortræder) 

CP Danmark – Landsforeningen for cerebral parese, Kreds Storstrøm – Marianne V. Hansen 

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – Tonny Ploug 

Diabetesforeningen, Næstved Lokalforening – Dorte Mørck Andersen 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – Kirsten Boriis 

Høreforeningen, Næstved Lokalafdeling – Merete Frederiksen 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, Autisme 4700 – Karina Ahrensbach & Stina Stubkjær (stedfortræder)  

Muskelsvindfonden – Nicolaj Højholt Hansen 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Stella Steengaard (observatør) 

Parkinsonforeningen Storstrøms Kreds – Ella Brødbæk og Eddie Nielsen (stedfortræder)  

PatientUlykkesForeningen/PolioForeningen - Inge Thorving og Anne-Lise Rossau (stedfortræder) 

Sammenslutningen af Unge Med Handicap (SUMH) – Alice Bossing 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

 



SIND – Landsforeningen for psykisk sundhed – Peer Skjold Hansen 

Stomiforeningen COPA, Lokalforening Storstrøm/Lolland-Falster – Erna Kristoffersen 

 

Deltagere: Tonny Ploug, Annja Hansen, Kirsten Boriis, Ella Brødbæk, Eddie Nielsen, Alice Bossing, Martin Grangaard, Peer Hansen,  

 

Afbud: Karina Ahrensbach, Stina Stubkjær, Stella Steengaard, Jytte Bo Nielsen, Alice Bossing. 

 

Fraværende: Rikke Bachmann, Marianne Hansen, Dorte Mørck Andersen, Merete Frederiksen, Inge Thorving, Anne-Lise Rossau, Erna Kristoffersen, Nicolaj 

Højholt Hansen,  

 

Dagsorden  Tid  Slags  Referat  

1. Valg af ordstyrer og referent  

 

 B  Ordstyrer: Tonny 

Referent:  Tonny 

2. Godkendelse af dagsorden  D/B Beslutning: Godkendt 

3. Indstillinger til Handicaprådet 2022-2025 

(Stella) Fortsat fra 30.09.2021 og 9/12 2021 og 

udskudt fra 28. feb, 17. marts og 19. april 2022  

Fremlæggelse af forslag til sammensætning. 

6/1 22: Forslag er tilrettet, besluttet og vedhæftet 

referatet. 

Sammensætningen er vedtaget af byrådet 

(vedhæftet), men Sabrina har trukket sig. 

17/3 22: Jytte foreslår, at vi udskyder punktet til 

19/4 2022, idet det kan være, at Patient- 

Ulykkesforeningen og Parkinsonforeningen vil 

indstille en stedfortræder.  

Vi har indstilling fra ADHD-foreningen – har vi 

flere indstillinger? 

 D/B Beslutning: 

Udskydes til næste møde 



Skal vi meddele ny stedfortræder - hvem? 

4. Formandsudfordringen  

Karina og Alice er tovholdere på det. Karina har 

sendt en mail rundt ang. at Pernille Ørsted har 

meldt sig...  

 D/B Beslutning: 

Udskydes til næste møde, hvor der skal lave en formandsprofil – så vi 

bedre kan danne os et billede af formandsopgaverne og finde den rette 

person til opgaven  

5. Handicaprådets dagsorden 

Vedhæftes og noget at tillægge? 

 D/B Beslutning: 

Vedr. årshjulet: Ensomhed, uge 6 = sex ugen (husk andre religioner), uge 

11 = hjerneugen og uge 17 = spis sammen/spise sammen, folkemødet på 

Møn den 19. og 20. august.  

Der bedes læses korrektur på Handicaprådets dagsorden.  

Annja vil gerne have feedback det hun afleverede på sidste møde, under 

punket ”Orientering fra en handicaprepræsentant” 

6. Kend din ret  

Afholdes d. 22. juni 

I får lidt feedback om det på mødet. 

 D Debat: Det er vigtigt når der skal afholdes temamøde, skal der 

planlægges i rigtig god tid, og at hele bestyrelsen har kendskab til hvad 

der skal ske, og vi aftaler tidspunkt og indhold.  

Beslutning: Temaet ”Kend din ret” vil vi gerne have forsøge at få 

afholdt. 

7. Dialogmøde: 5/9 har Handicaprådet   

dialogmøde med Socialudvalget, nogle input? 

 D/B Beslutning: Vi tager dette punkt op på næste møde 

Debat: Der er en del borgere i Næstved kommune som ikke får svar på 

ansøgninger eller henvendelser, som f.eks. § 100, hjemmeplejen, 

plejecenter mm 

Opfølgning på Kendskab (manglende) til mennesker med handicaps i 

sagsbehandlingen og i hjemmeplejen (Jytte Bo Nielsen) 

8. Evt.  

Synlighed.  

Orientering fra andre møder  

 D/O Debat: Martin vil gerne have at DH bliver mere synligt – f.eks. gennem 

Foreningernes Dag, nyhedsbrev fra frivilligcenter, folkemødet på Møn 

hvor vi ved at DH Vordingborg ønsker flere til at bemande boden. 

Orientering: Kirsten og Tonny har været til foreningsmødes vedr. det 

store område som Næstved kommune vil udlægge til friluftområde 

mellem Nygårdsvej og Fruen Plantage. Vi talte for at man skal huske at 

området bliver tilgængeligt for alle, også for mennesker med handicap. 

 



Kirsten har været til samarbejdsnetværk gennem DH – den gamle 

bestyrelse ville ikke stille op igen, men arbejder videre til en ny 

bestyrelse kommer.  (se mere på: 

https://handicap.dk/lokalafdelinger/uformelle-netvaerk/regionalt-

samarbejdsnetvaerk-dh-afdelinger-region-sjaelland ) Der ligger referat 

fra alle møder og det senest var den 26/4 2022. 

 Husker – uden for dagsorden:    

9. Ting til næste dagsorden:  

    Kommende aktiviteter 

a. Nedsættelse af arbejdsgruppe til 

handicapdagen 3/12.  

b. Nedsættelse af arbejdsgruppe til evt. 

Foreningernes Dag og frivilligdagen.  

c. Borgermøde om handicappolitik. 

 

 D/B Beslutning: 

10. Opfølgning på Kendskab (manglende) til                     

      mennesker med handicaps i sagsbehand-  

      lingen og i   

      hjemmeplejen (Jytte Bo Nielsen) 

 D/B Beslutning: 

flyttet til punkt 7 

11. Næstved kommune strammer op: 

      Kontrol afslører indkøb af vin, gaver og  

      (u)nødvendige møder. 

      En del skoler og dagtilbud har udviklet   

      kultur med "mangel på sparsommelig-        

      hed".     

      Samarbejde med leverandør stoppes på  

      grund af gaver.  

Artiklen kan læses af abonnenter. Jeg abonnerer 

alene på nyhedsbrevet. Tænker at emnet kunne 

 D/B Beslutning: 

Flyttes til punkt 7 

https://handicap.dk/lokalafdelinger/uformelle-netvaerk/regionalt-samarbejdsnetvaerk-dh-afdelinger-region-sjaelland
https://handicap.dk/lokalafdelinger/uformelle-netvaerk/regionalt-samarbejdsnetvaerk-dh-afdelinger-region-sjaelland


have interesse – vil sandsynligvis også på anden 

måde komme til offentlighedens kendskab. 

Kombinationen er ”mangel på sparsommelighed” 

i skoler/dagtilbud og at det af forældre opleves 

vanskeligt at få et undervisningstilbud som 

imødekommer de behov som børn med handicap 

har, er tankevækkende. (Stella) 

12. Ting til vores møde i august:  

Jytte har meldt fra til d. 4/8.  

 D/O/B Beslutning: 

Taget til efterrretning 

13. Fordeling af ansvar for udvalg:  

De nævnte navne vil lægge billet ind på det 

pågældende udvalg. 

 

Økonomiudvalget: Alle i DH Næstved har denne.  

 

Socialudvalget: Martin, Kirsten  

 

Børne- og Uddannelsesudvalget: Karina og Stina.  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget: 

Tonny og Martin.  

 

Klima- Miljø og frilufts/turismeudvalget: Tonny  

 

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget: Annja og 

Kirsten.   

 

 O Orientering: 

Tonny viste og forklarede hvor de enkelte udvalg findes på kommunes 

hjemmeside også hvor man kan finde referater fra både de nuværende 

stående udvalg og fra det tidligere udvalg. 



Kultur- og Idrætsudvalget: Tonny og Eddie.  

 

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg: Alice 

Punktet tages op på DH mødet i august.  

 

14. Ting til vores møde efter august:  

Jytte har meddelt muligt fravær d. 6/10.   

  Taget til efterretning 

Husker – uden for dagsorden: 

 Derudover bør vi tage os af dette – kan 

dog afvente senere beslutning  
o give forretningsorden et 

serviceeftersyn 
o udarbejde retningslinjer for 

hjemmesiden 
o ansvarlig for årshjul 
o overveje hvordan vi/DH Næstved 

får kredsen af aktivt tilsluttede 

lokale handicaporganisationer 

udvidet 
 Ansvarsfordeling – de nye udvalg i 

kommende periode 
 Arbejdsgruppe skal nedsættes med 

henblik på samarbejde og dialog med 

forvaltningerne.  
 Besøg af Thorkild og debat cafe møde, 

nedsæt arbejdsgruppe og sæt en dato. 

   

    

    

    

 



Referent Tonny Ploug 

 

 



DH Næstved 

Dagsorden bestyrelsesmøde 19. april 2022, kl. 18.30 – 21.30 

Engvej 18, 4700 Næstved 

 

Bestyrelsen: 

 

 

ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – Rikke Bachmann (Jytte Bo Nielsen, stedfortræder) 

CP Danmark – Landsforeningen for cerebral parese, Kreds Storstrøm – Marianne V. Hansen 

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – Tonny Ploug 

Diabetesforeningen, Næstved Lokalforening – Dorte Mørck Andersen 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – Kirsten Boriis 

Høreforeningen, Næstved Lokalafdeling – Merete Frederiksen 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, Autisme 4700 – Karina Ahrensbach & Stina Stubkjær (stedfortræder)  

Muskelsvindfonden – Nicolaj Højholt Hansen 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Stella Steengaard (observatør) 

Parkinsonforeningen Storstrøms Kreds – Ella Brødbæk og Eddie Nielsen (stedfortræder)  

PatientUlykkesForeningen/PolioForeningen - Inge Thorving og Anne-Lise Rossau (stedfortræder) 

Sammenslutningen af Unge Med Handicap (SUMH) – Alice Bossing 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

SIND – Landsforeningen for psykisk sundhed – Peer Skjold Hansen 

Stomiforeningen COPA, Lokalforening Storstrøm/Lolland-Falster – Erna Kristoffersen 

 

Deltagere:, Karina Ahrensbach, Jytte Bo, Tonny Ploug, Kirsten Boriis, Annja Hansen, Martin Grangaard, Stina Stubkjær, Peer Hansen, 

Ella Brødbæk, Eddie Nielsen, Marianne Hansen og Alice Bossing.  

  

 

Afbud/fraværende: Stella Steengaard, Rikke Bachmann og Dorte Mørck Andersen 

 

 

Dagsorden  Tid  Slags  Referat  

1. Valg af ordstyrer og referent   B  Ordstyrer: Jytte  



 Referent: Karina  

 

2. Godkendelse af dagsorden 

 

 D/B Beslutning:  

Vi skal være opmærksomme på at være 

skarpe på tiden.  

Vi udskyder punkter som kan udskydes.  

Vi tager det ad hoc.  

 

 

3. 10.02.2022 Referat (Godkendt) fra møde i Handicaprådet 

5. Godkendelse af forretningsorden:  

Afrunding tavshedspligt –  

https://www.retsinformation.dk/eli/retsinfo/2019/9330  

 

https://handicap.dk/sites/handicap.dk/files/media/document/Handicapr%C3%A5d%20-

%20Den%20gode%20praksis%202022.pdf 

 

Jytte undres over, at ikke alle beslutninger bliver indført i forretningsordenen – eks. 

beslutning om fremsendelse af materiale til stedfortrædere? 

 

6. Mål 

Rådet skal deltage tidligt i processen i forbindelse med udarbejdelse af den kommende 

Handicap og psykiatri politik. Socialudvalget inviterer Handicaprådet til dialogmøde 

efter sommerferien. I efteråret arrangeres der borgermøde om politikken.  

Jytte tænker, at foranstående skal ind i DH’s årshjul? 

 

12. Høringssvar – bufferpulje – er der afgivet høringssvar fra HR? 

 

14. Dialogmøde med socialudvalget  

Jytte foreslår, at emnet kommer på dagsordenen 28/6 eller 4/8, så vi kan hjælpe HR 

medlemmer til at blive klædt på ? 

 

15. Næstved Kommunes hjemmesiden 

15 

min 

D/B HR-medlemmerne kan godt vende tingene 

med DH-bestyrelsen, men vi skal 

anonymisere det. Eks. ”Der blev sagt sådan 

og sådan”, men ikke sige noget om hvem der 

decideret sagde hvad.  

 

 

Ang. Forretningsordenen:  

Der er aftalt at suppleanterne også får 

dagsordner m.m. for HR tilsendt. Dette bør 

tilføjes Forretningsordenen.  

 

Der bør måske også tilføjes at de 

forvaltningsvalgte ikke har 

suppleanter/stedfortrædere, men at de dækker 

hinanden ind. Eller er det problematisk og 

kan give problemer?  

 

Mål:  

Vi bør have dette møde lagt ind i Årshjulet 

hos os i DH.  

 

Dette møde kommer også til at figurer i HRs 

årshjul.  

 

https://www.retsinformation.dk/eli/retsinfo/2019/9330
https://handicap.dk/sites/handicap.dk/files/media/document/Handicapr%C3%A5d%20-%20Den%20gode%20praksis%202022.pdf
https://handicap.dk/sites/handicap.dk/files/media/document/Handicapr%C3%A5d%20-%20Den%20gode%20praksis%202022.pdf


Beslutning Rådet besluttede følgende oplysninger er synlige på hjemmesiden. Navn, 

Organisation. Billede og mailadresse er valgfrit. Rådsmedlemmerne indhenter 

oplysninger hos stedfortræderne. Kontaktoplysninger videresendes til sekretariatet. 

Jytte håber, at DH medlemmer vælger at oplyse mailadresse, så borgere som vi 

repræsenterer, kan lettes i deres søgning efter kontakt til relevant repræsentant. 

 

Andre der har spørgsmål? 

Høringssvar:  

Socialudvalget laver en bufferpulje.  

HR har givet klart udtryk for at det er ok med 

en buffer, men det må ikke blive en 

spareøvelse.  

 

Dialogmøde: 

5/9 er der dialogmøde med socialudvalget.  

Skal på dagsorden til de næste DH-møder.  

 

Kommunens hjemmeside 

Siden er opdateret med medlemmernes 

navne, grundorganisationer og e-mail.  

 

https://www.naestved.dk/politik/udvalg-raad-

og-bestyrelser/handicapraadet#hvem-bestaar-

handicapraadet-af--7c 

 

Der bliver lagt et gruppebillede på 

hjemmesiden af hele Handicaprådet.   

 

4. Dagsorden fra Handicaprådet 

Dagsorden er vedhæftet  

4. Kommende aktiviteter  

a. Nedsættelse af arbejdsgruppe til handicapdagen 3/12.  

b. Nedsættelse af arbejdsgruppe til evt. Foreningernes Dag og frivilligdagen.  

c. Borgermøde om handicappolitik. 

Skal vi i DH samarbejde om nogen af disse emner ?  

Hvem skal i så fald deltage/være ansvarlig? 

Kan følgende huskepunkter inddrages ?: 

• Arbejdsgruppe skal nedsættes med henblik på samarbejde og dialog med 

forvaltningerne.  

• Besøg af Thorkild og debat cafe møde, nedsæt arbejdsgruppe og sæt en dato. 

 

20 

min. 

D/B Kommende aktiviteter:  

Det er forslag, som HR gerne vil have i deres 

årshjul også.  

 

DH har vedtaget at vi skal have debatmøde, 

og markere Den Internationale Handicapdag.  

 

Skal der samarbejdes? Vi synes godt at der 

kan samarbejdes mellem DH og HR på 

særligt disse 3 punkter:  

a. Nedsættelse af arbejdsgruppe til 

handicapdagen 3/12.  

https://www.naestved.dk/politik/udvalg-raad-og-bestyrelser/handicapraadet#hvem-bestaar-handicapraadet-af--7c
https://www.naestved.dk/politik/udvalg-raad-og-bestyrelser/handicapraadet#hvem-bestaar-handicapraadet-af--7c
https://www.naestved.dk/politik/udvalg-raad-og-bestyrelser/handicapraadet#hvem-bestaar-handicapraadet-af--7c


6. Gensidig orientering  

For at skabe en bedre forståelse for og for at give de enkelte medlemmer indsigt i, 

hvad der rør sig i organisationen, giver de enkelte medlemmer en orientering (fx tiltag 

inden for de enkelte områder, nationale tiltag, konferencer). 

Uddybning af forståelse af dette punkt udbedes 

Er dette punkt et punkt, som vi i DH skal have på dagsordenen og hvordan? 

 

7. Orientering fra en handicaprepræsentant  

For at udbrede kendskabet til og for at bringe en bedre forståelse for hinanden ind i 

arbejdet i handicaprådet, introduceres et nyt punkt, hvor det enkelte medlem fortæller 

om sin organisation. Formand Tonny Ploug vil på mødet fortælle om den organisation, 

han repræsenterer. 

Jytte undrer sig over dette punkt, da DH medlemmerne repræsenterer alle 

organisationerne – så hvordan sikrer HR, at opnå viden om de øvrige organisationer 

som DH repræsentanterne repræsenterer? 

 

Jytte undrer sig over, at godkendelse af Årshjulet ikke er på dagsordenen, som anført i 

referatet. 

 

I DH har vi udskudt fordeling af ansvar for div. udvalg – ville afvente fordelingen i 

HR. Jytte undrer sig over, at punktet ikke er på dagsordenen for mødet d. 21/4 2022 ? 

 

Andre spørgsmål  

b. Nedsættelse af arbejdsgruppe til evt. 

Foreningernes Dag og frivilligdagen.  

c. Borgermøde om handicappolitik. 

 

Vi tager også de her huskepunkter med til 

HR: 

• Arbejdsgruppe skal nedsættes med 

henblik på samarbejde og dialog med 

forvaltningerne.  

• Besøg af Thorkild og debat cafe 

møde, nedsæt arbejdsgruppe og sæt 

en dato. 

 

Stella og Handicapkonventionen kunne også 

være en mulighed.  

 

6. Gensidig orientering:  

Det er her at vi skal orientere hinanden 

omkring ting som vi har haft læst eller 

kender til. Eks. Fra byrådsmøder, eller eks. 

Invitationer til konferencer m.m.  

Det er også at DH-gør HR opmærksomme på 

eks. Sager som vi gerne vil høre nærmere 

om. Eks. Granskningskommisionen osv.  

 

Hvordan kan vi få dette til at virke bedst 

muligt?  

 

7. Orientering fra en 

handicaprepræsentant 

 

Vi 5 HR-medlemmer vil gerne foreslå at vi 

giver gensidig orientering omkring vores 



områdes handicap, samt de problemstillinger 

man kan stå med.  

At vi 5 er de første og at der fremadrettet 

også deltager en DH-er der kommer og 

fortæller om eks. Gigt.  

 

Der kunne også indkaldes til et ekstra HR- 

møde, hvor man invitere alle 

grundorganisationerne, som kan komme og 

holde et kort oplæg.  

 

Vi tager det på op torsdag til HR-mødet.  

 

 

 

HRs årshjul:  

kommer på dagsordenen på torsdag til HR-

mødet.  

 

5. Indstillinger til Handicaprådet 2022-2025 (Stella) Udskudt fra 28.02.2022 og 

17.03.2022 

Fortsat fra 30.09.2021 og 9/12 2021 

Fremlæggelse af forslag til sammensætning. 

6/1 22: Forslag er tilrettet, besluttet og vedhæftet referatet. 

Sammensætningen er vedtaget af byrådet (vedhæftet), men Sabrina har trukket sig. 

17/3 22: Jytte foreslår, at vi udskyder punktet til 19/4 2022, idet det kan være, at 

PatientUlykkesforeningen og Parkinsonforeningen vil indstille en stedfortræder.  

Vi har indstilling fra ADHD-foreningen – har vi flere indstillinger? 

Skal vi meddele ny stedfortræder - hvem?  

 

10 

min. 

D/B Indstillinger:  

Vi udskyder punktet til næste gang. Det skal 

afklares næste gang og være et af de første 

punkter.  

 

 

 

6. Evaluering af Årsmøde 2022 i DH Næstved og valg af formand. 

Der blev ikke indstillet/valgt formand på Årsmødet. 

Hvad gør vi? 

Kan der laves handleplan for opgaven?  

30 

min. 

 Evaluering:  

Årsmødet gik godt.  

Det er godt at der kommer noget udefra, så er 

det ligesom noget andet.  



Det at der var spisning var også godt.  

 

Underholdning/gæster skal måske være mere 

relevant og være inden for handicaps? Eller 

skal det være et trækplaster? Det skal der 

tages stilling til i forbindelse med 

planlægningen af næste årsmøde.  

 

Det kan evt. være nogle 

improvisationsskuespillere som laver 

skuespil ud fra deltagernes små sedler.  

 

 

Formandspost:  

 

Kunne man gøre som høreforeningen og 

annoncere efter en formand?  

 

Kan Frivilligcenteret til at hjælpe?  

Kan vi få dem til at formidle det ud?  

 

Skal vi nedsætte en arbejdsgruppe som kan 

finde på muligheder?  

 

Vi bør definere hvad vi har af forventninger 

til en formand.  

 

Kan vi få en fra DH centralt ud og forklare os 

hvordan man arbejder i DH-regi.  

 

 

Arbejdsgruppen består af: 

• Karina 

• Alice  



 

 

 

 

7. Foredraget ”Kend din ret … om specialundervisning”. (Jytte/Stella) 

Vi har tidligere besluttet, at afholde 2 af disse foredrag om året.  

Hvem tager aktion på planlægning.  

Udskudt fra 28/2 og 17/3 

15 

min. 

D/B Det er besluttet at vi skal afholde et Kend din 

ret.  

 

Tovholder:  

Martin og Karina.  

 

Tovholderopgaverne: 

• At får lagt det beskrevet, og få det 

lagt ud på de sociale medier.  

• At modtage tilmeldinger  

• Stå for forplejning.  

 

Annja vil gerne hjælpe.  

 

Karina tager kontakt til Stella om dato.  

 

8. Kendskab (manglende) til handicaps i sagsbehandlingen og i hjemmeplejen 

(Karina og Jytte) 

Hvad kan vi gøre? 

10 

min. 

 Der opleves et manglende kendskab til 

handicaps i både Hjemmeplejen og i 

sagsbehandlingen i Center for børn og unge.  

 

Hvad kan vi som DH Næstved gøre?  

 

Vi må erkende at det er et stort problem ikke 

kun i Næstved, men i hele landet.  

 

Man kan melde sagerne til Tilsynet eller 

Ombudsmanden.  

 



Hvordan sikrer vi kvaliteten i de pågældende 

områder? Kvalitetsstandarderne skal der 

måske ses ind på.  

Hvordan sikres det at personalet er klædt 

bedst muligt på til opgaven?  

 

Borgerrådgiveren kan måske bruges?  

Vi beslutter at det her er Borgerrådgiveren vi 

går med i første omgang.  

Hvordan sikres det at personalet er klædt 

bedst muligt på til opgaven?  

 

Tonny tager kontakt til hende. Vi forventer at 

hun er kommer til næste møde.  

 

9. Opfølgning - Opfordring til indstilling til div. poster modtaget pr. mail i januar 

og senere – er der nogen der har lagt billet ind på nogen af posterne. 

VISP: Tonny har sendt indstilling til dem.  

Vi er oplyst om, at et medlem af Parkinsonsforeningen er indstillet.  

Patientinddragelsesudvalget i Region Sjælland: Ella Brødbæk   

Er der taget stilling til disse indstillinger? 

5 min.  I VISP: Tonny er kommet ind, og Karin 

Johannesen fra Parkinsonforeningen er også 

kommet ind.  

 
Patientinddragelsesudvalget i Region 

Sjælland: Deres valgperiode kører til 2023. 

Ella har budt ind.  

 

9. Ulovligt træk i kontanthjælpen (Stella) 

Mail fra Stella af 13/1 2022  

Er emnet noget vi skal bringe videre og spørge til i HR? 

Udskudt fra 28/2 

17/3 - Fra Stellas mail d. 13/1: 

” STAR understreger, at såfremt kommunerne ved gennemgangen af sagerne finder 

fejl i administrationen af 225-timersreglen, der har bevirket, at personer uretmæssigt 

er blevet sat ned i hjælpen, har kommunerne pligt til af egen drift at genoptage 

sagerne og stille personerne, som om fejlen ikke var sket. 

 

I Handicaprådet kan I f.eks. spørge om: 

5 min. I HR tager disse ting op i punktet Gensidig 

orientering.  

 

 

 



 

-        Hvad viser kommunens afrapportering til STAR? 

 

-        Hvad vil kommunen gøre fremadrettet for at rette op?” 

 

Beslutning: 

Tonny sørger for at det bringes op i HR. 

 

Jytte undrer sig over, at punktet hverken er på HR’s huskeliste j.f. referat af 

10.02.2022 eller på dagsorden for mødet 21.04.2022 ? 

10. Undersøgelse Center for Børn og Unge (Jytte) 

17/3 2022 - Beslutning: 

Vi ønsker at der laves en uddybende orientering af HR om hvad der sker med 

granskninger af CDS, og CBU – både Granskningskommisionen og konsulentfirma. 

Tonny sætter det på dagsordenen til HR.  Vi håber at vi kan bidrage med at skabe 

noget tryghed.  

Jytte undrer sig over, at punktet hverken er på HR’s huskeliste j.f. referat af 

10.02.2022 eller på dagsorden for mødet 21.04.2022 ? 

5 min. I HR tager disse ting op i punktet Gensidig 

orientering.  

 

Hvad har man så tænkt sig at forandre på 

området?  

 

 

 

Fordeling af ansvar for udvalg:  

Udskudt fra 28/2 

Fra 6/1 2022: De DH-ere som sidder i HR bør have samme “områdeansvar” inden for 

HR som i DH. Så vi ikke skal lave dobbeltarbejde.  

 

Vi afventer at HR har fordelt områderne først, og så kan vi i DH bagefter byde ind på 

områderne.  

 

 Beslutning: Punktet udskydes til d. 19/4.  

 

De nævnte navne vil lægge billet ind på det pågældende udvalg. 

 

 

 

 

 

5 

 min.  

D / B  Punktet er ikke på dagsordenen i HR d. 21/4 

2022, da det er røget ind under HRs pkt. 6, 

Gensidig orientering.  

 

Fordeling af ansvar for udvalg:  

 

De nævnte navne vil lægge billet ind på det 

pågældende udvalg. 

 

 

Økonomiudvalget: Alle i DH Næstved har 

denne.  

 

  

Socialudvalget: Martin, Kirsten  

 



 

 

 

Økonomiudvalget: Alle i DH Næstved har denne.  

 

  

Socialudvalget: Martin.  

 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget: Karina  

 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget: Tonny og Martin.  

 

  

Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget: Tonny  

 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget: Annja  

 

  

Kultur- og Idrætsudvalget: Tonny  

 

  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg:  

 

Hvornår kan vi forvente, at punktet kommer på dagsordenen ? 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget: Karina og 

Stina.  

 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget: 

Tonny og Martin.  

 

  

Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget: 

Tonny  

 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget: Annja 

og Kirsten.   

 

  

Kultur- og Idrætsudvalget: Tonny og Eddie.  

 

  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg:  

Alice 

 

Punktet tages op på DH mødet i august.  

 

Nyt fra udvalgene: 

 

Udvalg og udvalgsformænd: 

  

Økonomiudvalget 

Carsten Rasmussen, borgmester, Socialdemokratiet 

  

20 

min 

  

 



Socialudvalget 

Michael Perch, Socialdemokratiet 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget 

Lars Hoppe Søe, Radikale Venstre 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget 

Marianne Olsen, Socialdemokratiet 

  

 Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget 

Rune Kristensen, Det Konservative Folkeparti 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget 

Jette Leth Buhl, Socialistisk Folkeparti 

  

Kultur- og Idrætsudvalget 

Andreas Pourkamali, Radikale Venstre 

  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg 

Charlotte Roest, Socialdemokratiet 

 

Næste bestyrelsesmøde i DH Næstved  

Hvem laver dagsorden? 

10 

min. 

 Tirsdag d. 28/6, kl. 18.30 - 21.30, Festsalen 

Engvej 18, Næstved 

Jytte meddeler fravær til mødet d. 28/6, 4/8 

og muligvis 6/10. 

Jytte kan ikke længere påtage sig at lave 

dagsorden. 

 

Beslutning:  

Tonny og Karina påtager sig at udarbejde en 

dagsorden til næste gang.  

 

 



Karina overtager nøglen til vores skab i 

Frivilligcenteret.  

14. Gensidig information 

Vi har fået bevilget det ansøgte beløb i driftstilskud – hvordan får vi omsat beløbet til 

aktiviteter j.f. budgettet ? 

 

10min  Hvordan skal vi bruge disse midler?  

Vi tænker at nogle af pengene er brugt på 

årsmødet.  

 

Andre ting som kræver penge: 

• Debatcafe 

• International handicapdag 

 

15. Eventuelt 

Fra 17/3: 

Vi undres over parkeringen ved Frivilligcenteret. Tonny tager fat i Frivilligcentret og 

forespørger om skilt i relation til parkeringen.  

Er der sket noget i denne sag? 

 

Marjatta hjemmet og ombudsmanden – Noget med at de holder deres beboere for 

længe. Er vi kommet tættere på overblik over dette? 

 

 

 

10 

min 

   

Marjatta-sagen vil vi gerne høre om der er 

lagt en plan for hvordan man vil leve op til 

det. Tager op på HR.  

 

STU-tilbud med bodel, hvordan går det med 

det? Hvor finder man oplysninger om dette? 

Har tidl. Været nævnt på et HR-møde?  

Krummerup under NSV med botræning.  

 

Parkering ved Frivilligcenteret, Karina 

kontakter Tonny ang. Dette.  

 

 

 

Ting til næste dagsorden:  

Tirsdag d. 28/6, kl. 18.30 - 21.30, Festsalen Engvej 18, Næstved 

Jytte har meldt fra til d. 28/6.  

Indstillinger til Handicaprådet 2022-2025 (Stella) Udskudt fra 28.02.2022 og 17.03.2022 

Fortsat fra 30.09.2021 og 9/12 2021 

Fremlæggelse af forslag til sammensætning. 



6/1 22: Forslag er tilrettet, besluttet og vedhæftet referatet. 

Sammensætningen er vedtaget af byrådet (vedhæftet), men Sabrina har trukket sig. 

17/3 22: Jytte foreslår, at vi udskyder punktet til 19/4 2022, idet det kan være, at PatientUlykkesforeningen og Parkinsonforeningen vil 

indstille en stedfortræder.  

Vi har indstilling fra ADHD-foreningen – har vi flere indstillinger? 

Skal vi meddele ny stedfortræder - hvem?  

 

Dialogmøde:5/9 er der dialogmøde med socialudvalget.  

 

Kommende aktiviteter 

a. Nedsættelse af arbejdsgruppe til handicapdagen 3/12.  

b. Nedsættelse af arbejdsgruppe til evt. Foreningernes Dag og frivilligdagen.  

c. Borgermøde om handicappolitik. 

 

Formandsudfordringen 

Arbejdsgruppen består af: 

• Karina 

• Alice  

 

Kend din ret:Karina og Martin er tovholder, hvad er der sket siden sidst?  

 

Opfølgning på Kendskab (manglende) til handicaps i sagsbehandlingen og i hjemmeplejen 



 

 

Ting til vores møde i august:  

Jytte har meldt fra til d. 4/8.  

Dialogmøde: 5/9 er der dialogmøde med socialudvalget.  

 

Fordeling af ansvar for udvalg:  

De nævnte navne vil lægge billet ind på det pågældende udvalg. 

Økonomiudvalget: Alle i DH Næstved har denne.  

Socialudvalget: Martin, Kirsten  

Børne- og Uddannelsesudvalget: Karina og Stina.  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget: Tonny og Martin.  

Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget: Tonny  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget: Annja og Kirsten.   

Kultur- og Idrætsudvalget: Tonny og Eddie.  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg: Alice 

Punktet tages op på DH mødet i august.  

 

 

 

 

 

Ting til vores møde efter august:  



Jytte har meddelt muligt fravær d. 6/10.   

 

 

 

 

Husker – uden for dagsorden: 

• Derudover bør vi tage os af dette – kan dog afvente senere beslutning  

o give forretningsorden et serviceeftersyn 

o udarbejde retningslinjer for hjemmesiden 

o ansvarlig for årshjul 

o overveje hvordan vi/DH Næstved får kredsen af aktivt tilsluttede lokale handicaporganisationer udvidet 

• Ansvarsfordeling – de nye udvalg i kommende periode 

• Arbejdsgruppe skal nedsættes med henblik på samarbejde og dialog med forvaltningerne.  

• Besøg af Thorkild og debat cafe møde, nedsæt arbejdsgruppe og sæt en dato. 
 



 
Danske Handicaporganisationer – Næstved  

Kontaktperson: Stella Steengaard 
Tlf: 21 70 90 69, E-mail stella@direkte.org 

Hjemmeside: DH-Næstved  
 

 

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI. 

De 32 medlemsorganisationer repræsenterer 320.000 medlemmer og alle slags handicap. 

 
 

 

Årsmøde i DH Næstved 

Torsdag 17. marts 2022 kl. 18.00 – 21.00 (ca.) 

Engparken, Engvej 18, Næstved – festsalen 

Program:  

 18.00 – 18.15   Vi mødes og deltagelse registreres  

 18.15 – 19.00   Spisning og afrydning  

 19.00 – 19.45   Underholdning – illusionist Marco Thomsen 

 20.00 – 21.00   Årsmøde jf. afdelingsvedtægten 

Dagsorden, endelig 

Årsmøde DH Næstved 2022 

1. Valg af dirigent 

2. Valg af referent 

3. Godkendelse af dagsorden 

4. Navneopråb – optælling af stemmeberettigede 

5. Valg af stemmetællere 

6. Fremlæggelse af beretning for år 2021 til godkendelse 

7. Fremlæggelse af handlingsplan for år 2022 til godkendelse 

8. Fremlæggelse af forslag, om afdelingen skal søge § 18-midler 

9. Fremlæggelse af regnskab for år 2021 til godkendelse 

10. Valg af formand for 1 år 

 ingen kandidater til formand modtaget 

11. Behandling af indkomne forslag  

 ingen forslag modtaget 

12. Eventuelt 

 

Referat af Årsmøde i DH Næstved, d. 17/3 2022. 

 

1 Valg af dirigent Jytte Bo Nielsen blev valgt til dirrigent.  

Årsmødet lovligt indvarslet og dagsorden er 

udsendt rettidig. 

2 Valg af referent Karina Ahrensbach blev valgt til referent  

3 Godkendelse af dagsorden Forsamlingen godkendte dagsordenen  

 

4 Navneopråb – optælling af stemmeberetti- De stemmeberettigede er: 
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gede ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – 

Rikke Bachmann  

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – 

Tonny Ploug 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja 

Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – 

Kirsten Boriis 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, 

Autisme 4700 – Karina Ahrensbach 

Parkinsonforeningen Storstrøms Kreds – Ella 

Brødbæk 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

PatientUlykkesForeningen/PolioForeningen - 

Inge Thorving  

 

5 Valg af stemmetællere Eddie Nielsen og Torben.  

 

6 Fremlæggelse af beretning for år 2021 til 

godkendelse 

 

Jytte Bo fremlagde beretningen. Beretningen 

blev godkendt.  

7 Fremlæggelse af handlingsplan for år 2022 

til godkendelse 

Kirsten Boriis fremlagde Handlingsplanen for 

2022. Handlingsplanen blev godkendt.  

8 Fremlæggelse af forslag, om afdelingen 

skal søge § 18-midler 

Et fast punkt på dagsordenen.  

Tonny Ploug fremlagde, at man kan ansøge 

om §18-midler, frivillighedspuljen i kommu-

nen.  

I nogle kommuner er det DH der søger og de-

ler pengene ud til foreninger.  

I DH Næstved søger vi DH om driftsmidler, så 

vi indstiller til at grundorganisationerne får 

mulighed for, at søge §18 midlerne. 

 

Vi opfordrer vores grundorganisationer til at 

søge.  

9 Fremlæggelse af regnskab for år 2021 til 

godkendelse. 

Jytte Bo fremlagde regnskab for år 2021. 

Regnskabet blev godkendt. Der blev redegjort 

for omtalt difference på kr. 500,- fra regn-

skabsåret 2020. Sagen var en misforståelse. 

Der var ikke tale om en difference, men en 

budgetafvigelse. 

Budget for 2022 blev fremlagt af Karina Ah-

rensbach. 

10 Valg af formand for 1 år 

Ingen kandidater til formand modtaget 

 

I DH har vi formandsvalg i ulige år, men da 

der ikke var kandidater i 2021, så har vi igen 

valg i år.  

 

Der er ikke indstillet kandidater og der var in-

gen interesserede i salen.  

Vi kan derfor ikke vælge en formand.  

Emnet bliver taget op på først komne bestyrel-
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sesmøde i DH Næstved, d. 19. april 2022.  

 

11 Behandling af indkomne forslag  

 

Ingen forslag modtaget. 

12 Eventuelt 

 

Tonny Ploug præsenterede medlemmer af 

Handicaprådet.  

 

Dansk Handicap Forbund 

Tonny Ploug (formand) 

Stedfortræder: Marianne V. Hansen 

 

Scleroseforeningen 

Martin Ortved Grangaard 

Stedfortræder: Marianne V. Hansen 

 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen 

Annja Hansen 

Stedfortræder: endnu ikke udpeget 

 

Landsforeningen Autisme 

Karina Wincentz Ahrensbach 

Stedfortræder: Stina Stubkjær Nielsen 

 

Sammenslutningen af Unge Med Handicap 

Alice Bossing 

Stedfortræder: Stina Stubkjær Nielsen 

 

Politisk udpeget 

Michael Perch (næstformand) 

Politisk udpeget (A) 

 

Süleyman Yücel 

Politisk udpeget (V) 

 

Daniel Gottrup 

Center for Børn og Unge 

Politisk udpeget 

 

Torben Kelm Danielsen 

Center for Trafik og Ejendomme 

Politisk udpeget 

 

Bo Gammelgaard 

Center for Handicap og Psykiatri 

Politisk udpeget 

 

Sekretær 

Helle Waage-Jensen 

Påtegnet af dirr. Jytte Bo Nielsen – 23/3 2022 
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Årsberetning 2021 
 

Danske Handicaporganisationer og Handicaprådet Næstved 
 

(DH = Danske Handicaporganisationer) 
(HR = Handicaprådet i Næstved) 

 

Året 2021 blev som det foregående år, påvirket af Corona virus og restriktioner. Overskriften, der 

igen satte en stor del af vores arbejde på pause. Møder og arrangementer blev aflyst/udskudt.  

Udskydelse blev også aktuelt for årsmødet 2021, som først blev afholdt d. 24/6 2021 og i en anden 

ramme end forrige år. Alt sammen i god ånd og af hensynet til særligt udsatte og smitterisiko.  

 

Som i tidligere år, har vi også i det forgangne år været vågne på skolesituationen i Næstved 

kommune – særligt tilbud til børn med særlige behov. Et nyt begreb ”mellemformer” er dukket op 

og vi vil følge udviklingen i Næstved kommune tæt. Det handler om barnets retssikkerhed, at 

barnet får et tilbud, der lever op til barnets behov.  

 

Desværre har vi ikke følt det forsvarligt, at afholde foredraget Kend din ret … om 

specialundervisning  - det er vores oplevelse, at behovet ikke er blevet mindre. 

 

Via Handicaprådet har vi påvirket flere emner. Eksempelvis kommunens ønske om hjemtagelse af 

ordblindeundervisning, udbud og valg af transportleverandør til bla. transport af børn med særlige 

behov, nedlæggelse af busrute og vi har forsøgt at rette fokus mod at opnå et bedre overblik over 

udbuddet af boliger til mennesker med handicap. Da markedet rummer forskellige udbydere, er det 

vanskeligt og en stor opgave, at lave et samlet opdateret overblik. I referaterne fra Handicaprådet 

kan man gå dybere ned i emnerne. 

 

Vi har været repræsenteret i forbindelse med planlægningen af Tværgående dialogmøde, 

faciliteret af Frivilligrådet i Næstved kommune d. 8/6 2021. Fælles for medlemmer af rådene er et 

indtryk af, at man ikke føler sig hørt og bliver i tvivl om, hvad byrådets og forvaltningens formål 

med og forventning til rådene er. Det var et godt dialogmøde med deltagelse af politikere og 

repræsentanter fra forvaltningen. Det blev besluttet at arbejde videre med at styrke samarbejderne. 

 

Vi har i det forgangne år været aktive i mediebilledet, bla. i forbindelse med budgetforliget, hvor 

handicapaområdet blev forbigået. 

 

I 2021 har der været kommunalvalg. Sammen med Handicaprådet har vi haft fokus på 

tilgængelighed i forbindelse med kommunalvalget og i relation til corona smitte. Op til 

kommunalvalget har vi afholdt en velbesøgt debatcafe med fokus på emner relateret til mennesker 

med handicap. Både fra borgere og politikere fik vi tilbagemelding om et vellykket arrangement og 

gode dialoger. 

 

I forbindelse med valget og en ny valgperiode skulle DH Næstved indstille nye kandidater til 

Handicaprådet. Vi har heldigvis modtaget tilstrækkelige indstillinger til at kunne besætte alle 

repræsentant og stedfortræder poster. De indstillede er udvalgt efter en bred repræsentation af 

både handicap, alder, køn m.m. 
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Til det nye Handicapråd, som trådte i kraft pr. 1. januar 2022 har DH Næstved og det afgående 

Handicapråd fremsat ønsker og pejlemærker for det kommende rådsarbejde.  

 

Organisatorisk har vi brugt kræfter på at styrke samarbejdet med og i Handicaprådet i et forsøg på 

at højne kvaliteten og udbyttet af vores arbejde – både i DH Næstved og i Handicaprådet. 

 

Endnu et tiltag til, at højne kvaliteten i og dermed udbyttet af arbejdet i Handicaprådet har bestået i 

et forslag fra DH Næstved om, at ændre sammensætningen af medlemmer i Handicaprådet. 

Handicaprådet består af 2 politikere, 3 centerchefer og 5 medlemmer fra danske 

handicaporganisationer. Det er politikerne, der træffer beslutninger i kommunen og vi i DH 

Næstved, havde fremsat et forslag om en fremtidig sammensætning bestående af 4 politikere og 4 

medlemmer fra danske handicaporganisationer. Forslaget blev nedstemt i Handicaprådet. 

 

Vi håber at vores initiativer skaber positiv udvikling så forvaltning, udvalg og byråd kommer tættere 

på formålet at ” Handicaprådet rådgiver kommunalbestyrelsen i handicappolitiske spørgsmål og 

kan behandle alle lokalpolitiske spørgsmål, som vedrører mennesker med handicap.” og 

”Kommunalbestyrelsen hører Handicaprådet om alle initiativer, som har betydning for mennesker 

med handicap.”  

 

Siden sidste årsmøde har DH Næstved fungeret uden formand. Det er ikke optimalt. Det er 

desværre ikke lykkes at finde en kandidat til formandsposten. I DH Næstved er det vigtigt for os, at 

medlemmerne beskæftiger sig med emner og opgaver de har interesse for og håber meget, at der 

dukker en person op, der brænder for en formandsopgave. 

 

Hvis man vil gå i dybden i vores arbejde, kan man til enhver tid besøge vores hjemmeside 

https://handicap.dk/lokalafdelinger/sjaelland/dh-naestved  Vi er meget stolte, af en til enhver tid 

opdateret hjemmeside og takker vores webredaktør for dette store arbejde. 

 

Tak til alle samarbejdspartnere og bestyrelsesmedlemmer i DH Næstved for indsatsen i det 

forgangne år. Vi håber endnu en gang på et år uden corona påvirkning og dermed mulighed for 

øget aktivitet. 

 

Bestyrelsen i DH Næstved 

 

 

 

 

https://handicap.dk/lokalafdelinger/sjaelland/dh-naestved
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Handleplan for DH Næstved 2022 

 

Mål Aktivitet Aftaler  Opfølgni
ng 

Ansvarlig 

Politisk arbejde: Handicaprådet 
Vi vil gennem vores repræsentanter i Handicaprådet og 
ved løbende kontakt til politikere og embedsmænd holde 
kommunen fast på de grundlæggende principper for 
dansk handicappolitik, en samlet tværgående 
handicappolitik, efterlevelse af handicapkonventionen og 
gennemførelse af konkrete handlinger i 
overensstemmelse med det.  
Øvrigt 
Vi vil udarbejde høringssvar på vegne vore 
grundorganisationer ved handicappolitiske forslag og 
opfordre relevante grundorganisationer til det samme. Vi 
vil påvirke høringssvar fra Handicaprådet.  

 
Forberedelse og 
efterbehandling af 
emner fra 
Handicaprådet.  
 
Følge dagsordner og 
referater fra 
udvalgsmøder i 
forvaltningen. 
 
Opsøgende på 
nyheder 

 
Løbende 

 
Alle  
 
og 
 
 
Medlemmer 
af 
handicapråd
et 

Fokuspunkt - prioriteret Retssikkerhed 
Vi vil have fokus på kvalitet i sagsbehandlingen, 
overholdelse af lovgivning, hensigter og vejledninger og 
en helhedsorienteret indsats på alle områder. 
Vi vil holde fokus på, at praksis stemmer overens med  
politikker. 
Dialog og samarbejde, som de fleste love indeholder. 
Vi vil medvirke til at højne kommunikationsniveauet fra 
bund til top i forvaltningen. 
 

I det daglige arbejde. 
 
 

 
 
Løbende 

Alle 
 
 
 
 
 

Fokuspunkt - prioriteret Børn- og Ungeområdet 
Børn- og ungeområdet – børn og unge med særlige 
behov – holdes fokus på en helhedsorienteret og 
tværfaglig indsats i forhold til hele familien. 
Fokus på hvordan skolen løfter opgaven i forhold 
børnene og sikre at alle unge med særlige behov bliver i 
stand til at påbegynde og gennemføre en 
ungdomsuddannelse.  

 
I det daglige arbejde. 
 
 

 
Løbende 
 
 
 

 
Ansvarlige 
for de 
relevante 
udvalg 
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I 2022 vil vi have særligt fokus på ventetiden på PPV, 
ændringer på skoleområdet og arbejde på at forbedre 
forholdene for inklusion i folkeskolen og på 
specialområdet. 
Vi vil være vågen på projekt online undervisning (efter 

corona). Og vi vil arbejde for, at der tages hånd om unge 
med handicap i overgangen til voksenlivet. 
 

 

Fokuspunkt  Sundhed 
Mindske uligheden for adgang til sundhed.  
Dels lige tilgængelighed, men også ansvarlighed for 
borgere med handicap, der ikke kan tage vare på egne 
aftaler og sig selv – eks. tandlægekontrol, at møde op til 
mammografiscanninger og transporter hertil. 
Snitflader i systemet 

 
I det daglige arbejde  
 
Via Det Regionale 
Samarbejdsnetværk. 

 
Løbende 

 
Alle 

Fokuspunkt Tilgængelighed og universelt design  
Fokus på Inklusion i samfundet og lige adgang til 
offentlig transport samt byggesagsbehandling med 
opmærksomhed på universelt design. 
Vi vil arbejde for tilgængelige kommunale bygninger, 
samlingssteder og valghandlinger samt kulturtilbud, 
butikker og caféer. 
 

 
I det daglige arbejde 
 
Tilgængelighedsrådet 
 
 

 
Løbende 

 
Ansvarlige 
for 
tilgængelighe
d 
 
Alle 

Fokuspunkt Voksen 
Fokus på en helhedsorienteret og tværfaglig indsats i 
forhold til overgang til voksenlivet samt rehabilitering, 
uddannelse, sundhed og beskæftigelse.  
Ældre med handicap – fokus på problematikken – hvad 
gør handicap ved en ældre – hvornår er man ”bare” 
ældre.  
 

 
I det daglige 

 
Løbende 

 
Ansvarlige 
For relevante 
udvalg 
 
Alle 

Organisatorisk Sikre, at grundfundamentet for DH og DH’s arbejde er i 
orden formelt. Samtykker, erklæringer m.v. 
 
At bedre og styrke arbejdet i og samarbejdet med HR 

 
Løbende vedligehold 

Løbende Ansvarlige 
Formanden, 
alle/HR 
medlemmer 

Opdateret hjemmeside 
DH Næstved 

Sikre, at siden hele tiden opdateres og fremstår med 
tilgængelige informationer og er indbydende 

 
Løbende vedligehold 

 
Løbende 

 
Stella 
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Facebook gruppe 
DH Næstved 

At siden opdateres med vigtige og relevante emner med 
relevans for handicap. Sikre fornuftig dialog. 

 
Løbende vedligehold 

 
Løbende 

 
Jytte 

Flere aktive 
grundforeningsmedlemm
er 

 
Besøge/kontakte lokale foreninger og fortælle om deres 
udbytte af aktiv plads i DH Næstved 

 
Løbende og ved 
passende lejligheder 

 
Løbende 

 
Aftales - alle 

Debatmøde Etablere debatmøde med lokale politikere med fokus på 
emne/emner fra vores handleplan 

Planlægges   
Alle 

 
I den kommende periode vil vi fortsat forsøge at øge vores politiske og embedsfaglige netværk. 
 
Vi vil forsat være aktivt deltagende på møder, på sociale medier og i pressen, gå i dialog med den enkelte borger, politikere m.fl. 
 
Vi vil lægge vægt på, at være en attraktiv bestyrelse, at være aktiv i.  
Vi vil sikre god tone og dialog i bestyrelsen og bestyrelsesarbejdet.  
Vi vil fortsat have fokus på, at opgaverne i bestyrelsen fordeles ud fra interessefelt og at bestyrelsesarbejdet opleves, som både 
energigivende og udbytterigt for det enkelte medlem og dennes grundorganisation. 
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DH Næstved 

Referat af bestyrelsesmøde 17. marts 2022, kl. 16.00 – 17.30 

Engvej 18, 4700 Næstved 

 

Bestyrelsen: 

 

 

ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – Rikke Bachmann (Jytte Bo Nielsen, stedfortræder) 

CP Danmark – Landsforeningen for cerebral parese, Kreds Storstrøm – Marianne V. Hansen 

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – Tonny Ploug 

Diabetesforeningen, Næstved Lokalforening – Dorte Mørck Andersen 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – Kirsten Boriis 

Høreforeningen, Næstved Lokalafdeling – Merete Frederiksen 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, Autisme 4700 – Karina Ahrensbach & Stina Stubkjær (stedfortræder)  

Muskelsvindfonden – Nicolaj Højholt Hansen 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Stella Steengaard (observatør) 

Parkinsonforeningen Storstrøms Kreds – Ella Brødbæk og Eddie Nielsen (stedfortræder)  

Tilslutningserklæring PatientUlykkesForeningen/PolioForeningen - Inge Thorving og Anne-Lise Rossau (stedfortræder) 

Sammenslutningen af Unge Med Handicap (SUMH) – Alice Bossing 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

SIND – Landsforeningen for psykisk sundhed – Peer Skjold Hansen 

Stomiforeningen COPA, Lokalforening Storstrøm/Lolland-Falster – Erna Kristoffersen 

 

Deltagere:, Karina Ahrensbach, Jytte Bo, Tonny Ploug, Stella Steengaard, Kirsten Boriis, Annja Hansen, Rikke Bachmann, Martin 

Grangaard.  

  

 

Afbud/fraværende: Stina Stubkjær, Peer Hansen, Ella Brødbæk, Dorte Mørck Andersen, Eddie Nielsen, Marianne Hansen og Alice 

Bossing.  
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Dagsorden  Tid  Slags  Referat  

1. Valg af ordstyrer og referent  

 

 B  Ordstyrer: Jytte.  

Referent: Karina 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

 

 D/B Beslutning: Godkendt.  

3. Indstillinger til Handicaprådet 2022-2025 

(Stella) Udskudt fra 28.02.2022 

Fortsat fra 30.09.2021 og 9/12 2021 

Fremlæggelse af forslag til sammensætning. 

6/1 22: Forslag er tilrettet, besluttet og vedhæftet 

referatet. 

Sammensætningen er vedtaget af byrådet 

(vedhæftet), men Sabrina har trukket sig. 

Skal vi indstille til ny stedfortræder?  

 

5 min.  Vi har indstilling fra ADHD-foreningen, men har ikke overblik over evt. 

flere kandidater til stedfortræderposten. 

Jytte foreslår, at vi udskyder punktet til 19/4 2022, idet det kan være, at 

PatientUlykkesforeningen og Parkinsonforeningen vil indstille en 

stedfortræder.  

 

Beslutning:  

Vi udskyder punktet til d. 19/4.  

 

4. Fotografering til dagens Årsmøde (Jytte) 

Hvem vil påtage sig opgaven ? 

Kan Tonny og Karina spørge ind til accept af foto 

ved indtjekningen? 

5 min.  Beslutning: 

Vi får Søren til at klare det.  

Tonny og Karina spørger ind til tilladelse til fotografering.  

5. Opfølgning - Opfordring til indstilling til div. 

poster modtaget pr. mail i januar og senere – er 

der nogen der har lagt billet ind på nogen af 

posterne. 

Hvem har sendt indstillinger og til hvad? 

5 min.  I VISP: Tonny har sendt indstilling til dem.  

Vi er oplyst om, at et medlem af Parkinsonsforeningen er indstillet.  

Patientinddragelsesudvalget i Region Sjælland: Ella Brødbæk   

De regionale dialogfora:  - 

Movias tilgængelighedsforum:  - 
 

6. Årsmøde 2022 i DH Næstved og valg af 

formand. (Jytte) 

Hurtig opridsning af aftenens forløb 

Formandsposten – hvad gør vi? 

5 min. D/B Jytte orienterede os om planen for mødet.  

 

Ang. Formandsposten: Hvad gør vi?  

Hvis vi ikke får valgt en formand, så må bestyrelsen arbejde på en løsning på 

det kommende bestyrelsesmøde d. 19. april.  

 

 

7. Opklaring – HR møder – formøder (Jytte) 10  Der er umiddelbart ikke formøder til HR-møder.  
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min. Formøder er relevante for, at sikre fælles holdning til DH’s beslutninger 

uanset om man har været til DH møde eller ej.  

Vi forventer selvfølgelig at HR-medlemmer, som ikke har deltaget i DH’s 

bestyrelsesmødet får læst ref. fra vores møde.   

 

Vi prøver året ud, med at vi ikke holder formøder til HR, og virker det ikke, 

så kan vi ændre proceduren.  

 

8. Foredraget ”Kend din ret … om 

specialundervisning”. (Jytte/Stella) 

Vi har tidligere besluttet, at afholde 2 af disse 

foredrag om året.  

Hvem tager aktion på planlægning 

Udskudt fra 28/2 

15 

min. 

D/B Udskydes til næste gang.  

 

Beslutning: 

9. Ulovligt træk i kontanthjælpen (Stella) 

Mail fra Stella af 13/1 2022  

Er emnet noget vi skal bringe videre og spørge til i 

HR? 

Udskudt fra 28/2 

  Fra Stellas mail d. 13/1: 

” STAR understreger, at såfremt kommunerne ved gennemgangen af sagerne 

finder fejl i administrationen af 225-timersreglen, der har bevirket, at 

personer uretmæssigt er blevet sat ned i hjælpen, har kommunerne pligt til af 

egen drift at genoptage sagerne og stille personerne, som om fejlen ikke var 

sket. 

 

I Handicaprådet kan I f.eks. spørge om: 

 

-        Hvad viser kommunens afrapportering til STAR? 

 

-        Hvad vil kommunen gøre fremadrettet for at rette op?” 

 

Beslutning: 

Tonny sørger for at det bringes op i HR.  

10. Undersøgelse Center for Børn og Unge (Jytte) 

Er der nogen der har fulgt med i avisartikler? 

Er det noget vi skal handle på – tænker læserbrev 

eller  

Hvem vil evt. tage ansvar for handling? 

15 

min. 

  

 

Beslutning: 

Vi ønsker at der laves en uddybende orientering af HR om hvad der sker med 

granskninger af CDS, og CBU – både Granskningskommisionen og 
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konsulent firma. Tonny sætter det på dagsordenen til HR.  Vi håber at vi kan 

bidrage med at skabe noget tryghed.  

 

11. Fordeling af ansvar for udvalg:  
Udskudt fra 28/2 

Fra 6/1 2022: De DH-ere som sidder i HR bør have 

samme “områdeansvar” inden for HR som i DH. Så 

vi ikke skal lave dobbeltarbejde.  

 

Vi afventer at HR har fordelt områderne først, og så 

kan vi i DH bagefter byde ind på områderne.  

 

  

Økonomiudvalget 

 

  

Socialudvalget 

 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget 

 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget 

 

  

Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget 

 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget 

 

  

Kultur- og Idrætsudvalget 

 

  

15 

 min.  

D / B   

 

Der har ikke i den mellemliggende periode været møde i HR, så Jytte 

foreslår at punktet udskydes til efter næstkommende møde i HR 

 

Beslutning: Punktet udskydes til d. 19/4.  

 

De nævnte navne vil lægge billet ind på det pågældende udvalg. 

 

 

Økonomiudvalget: Alle i DH Næstved har denne.  

 

  

Socialudvalget: Martin.  

 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget: Karina  

 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget: Tonny og Martin.  

 

  

Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget: Tonny  

 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget: Annja  

 

  

Kultur- og Idrætsudvalget: Tonny  
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Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg:  

 

12. Nyt fra udvalgene: 

 

Udvalg og udvalgsformænd: 

  

Økonomiudvalget 

Carsten Rasmussen, borgmester, Socialdemokratiet 

  

Socialudvalget 

Michael Perch, Socialdemokratiet 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget 

Lars Hoppe Søe, Radikale Venstre 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget 

Marianne Olsen, Socialdemokratiet 

  

 Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget 

Rune Kristensen, Det Konservative Folkeparti 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget 

Jette Leth Buhl, Socialistisk Folkeparti 

  

Kultur- og Idrætsudvalget 

Andreas Pourkamali, Radikale Venstre 

  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg 

Charlotte Roest, Socialdemokratiet 

 

20 

min 

  

Ingen har noget at bemærke 

13. Næste bestyrelsesmøde i DH Næstved  

Hvem laver dagsorden? 

5 min.  Tirsdag d. 19/4, kl. 18.30 - 21.30, Festsalen Engvej 18, Næstved 

Beslutning: 

14. Gensidig information 

 

10min   
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15. Eventuelt 

 

10 

min 

 Marjatta hjemmet har haft noget i avisen i Næstved Tidende i dag. Noget 

med at de holder deres beboere for længe. Der er noget med at 

ombudsmanden er ind over det pt.  

 

 

Vi undres over parkeringen ved Frivilligcenteret. Tonny tager fat i 

Frivilligcentret og forespørger om skilt i relation til parkeringen.  

 

 

 

 

Husker – uden for dagsorden: 

 Derudover bør vi tage os af dette – kan dog afvente senere beslutning  

o give forretningsorden et serviceeftersyn 

o udarbejde retningslinjer for hjemmesiden 

o ansvarlig for årshjul 

o overveje hvordan vi/DH Næstved får kredsen af aktivt tilsluttede lokale handicaporganisationer udvidet 

 Ansvarsfordeling – de nye udvalg i kommende periode 

 Arbejdsgruppe skal nedsættes med henblik på samarbejde og dialog med forvaltningerne.  

 Besøg af Thorkild og debat cafe møde, nedsæt arbejdsgruppe og sæt en dato. 
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DH Næstved 

Referat (Godkendt) af  bestyrelsesmøde 28. februar 2022, kl. 18.30 – 21.30 

Engvej 18, 4700 Næstved 

 

Bestyrelsen: 

 

 

ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – Rikke Bachmann (Jytte Bo Nielsen, stedfortræder) 

CP Danmark – Landsforeningen for cerebral parese, Kreds Storstrøm – Marianne V. Hansen 

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – Tonny Ploug 

Diabetesforeningen, Næstved Lokalforening – Dorte Mørck Andersen 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – Kirsten Boriis 

Høreforeningen, Næstved Lokalafdeling – Merete Frederiksen 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, Autisme 4700 – Karina Ahrensbach & Stina Stubkjær (stedfortræder)  

Muskelsvindfonden – Nicolaj Højholt Hansen 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Jørgis Kobolt 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Stella Steengaard (observatør) 

Parkinsonforeningen Storstrøms Kreds – Ella Brødbæk og Eddie Nielsen (stedfortræder)  

Sammenslutningen af Unge Med Handicap (SUMH) – Alice Bossing 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

SIND – Landsforeningen for psykisk sundhed – Peer Skjold Hansen 

Stomiforeningen COPA, Lokalforening Storstrøm/Lolland-Falster – Erna Kristoffersen 

 

Deltagere:, Karina Ahrensbach, Alice Bossing, Jytte Bo, Tonny Ploug, Ella Brødbæk, Stina Stubkjær og Eddie Nielsen  

 

Afbud:  

Stella Steengaard, Peer Hansen, Dorte Mørck Andersen, Kirsten Boriis, Annja Hansen, Marianne Hansen, Rikke Bachmann, Martin 

Grangaard.  
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Dagsorden  Tid  Slags  Referat  

1. Valg af ordstyrer og referent  

 

 B  Ordstyrer: Jytte  

Referent: Karina  

 

2. Godkendelse af dagsorden 

 

 D/B  

Beslutning: Godkendt. 

Vi lavede en kort præsentations runde.  

 

3. Opfordring til indstilling til div. poster 

modtaget pr. mail i januar og senere – er der 

nogen der har lagt billet ind på nogen af posterne. 
 

De regionale dialogfora – mail 19/1 

Movias tilgængelighedsforum – mail 25/1 

Indstilling til bestyrelsen på Videnscenter for 

Specialpædagogik (ViSP) – mail 11/2 

Patientinddragelsesudvalget i Region Sjælland - mail 

23/2  

 

 

5 min. D/B Beslutning: 

De regionale dialogfora: Ingen af mødedeltagerne har til indstillet 

Movias tilgængelighedsforum: Ingen af mødedeltagerne har til indstillet  

Indstilling til bestyrelsen på Videnscenter for Specialpædagogik (ViSP):  
Rikke Bachmann? Tonny Ploug, overvejer? Begge kan indstilles.  

Patientinddragelsesudvalget i Region Sjælland: Ella Brødbæk  

 

4) Tilskud til oplevelse for DH afdelingen (Alice 

og Tonny) – opfølgning (5 min.) 

Se mail fra Stella 20.12. – mulighed for udskydelse 

til 1/3 22. 

6/1 22: 

Tonny tager kontakt til Alice inden for 2 – 3 uger og 

høre hvad vi skal. Tonny og Alice melder tilbage.  

Er der nye planer? 

 

5 min.  D / B  Fristen fra DH er udskudt til 31/3. Se mail fra 21/2.  

 

Beslutning: 

Vi beslutter at vi ikke vil gøre brug af muligheden.  

5.  Fastlæggelse af kommende mødeplan for DH: 

Skal vores møder ligge umiddelbart efter HR møde 

eller skal det ligge op til, som hidtil. 

Mødeplan for HR: 
Torsdag som fast mødedag.  

10 

min. 

D Mødeplan for DH Næstved: 

Vær obs. På, at de to første DH møder er TIRSDAG grundet helligdage.  

DHs møder:  

Tirsdag d. 19/4  

Tirsdag d. 28/6  
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Den 21/4 kl. 16.00-18.00 

Den 30/6 kl. 16.00-18.00 

Den 11/8 kl. 16.00-18.00 

Den 13/10 kl. 16.00-18.00 

Den 15/12 kl. 16.00-18.00 

 

Torsdag d. 4/8  

Torsdag d. 6/10  

Torsdag d. 8/12 

 

Jytte undersøger mulighederne i Frivilligecenteret, og kan vi ikke få dage 

der, så kan vi booke festsalen i Engparken.  

 

6.  Det fremtidige samarbejde med HR 

Hvilket HR-medlem er ansvarlig for, at DH 

medlemmerne får tilsendt dagsorden og referater? 

 

Hvordan og hvem er ansvarlig for inddragelse af DH-

medlemmer i opgaverne i HR?  

 

 

 20 

min.  

D / B  Der udvælges en HR-repræsentant, og gerne en stedfortræder, som sørger for 

at dagsordner og referater fra HR sendes til DHs bestyrelse. 

 

Beslutning: Karina påtager sig opgaven med at sende dagsordner og referat 

ud.  

 

Der kan være brug for ansvarshavende HR repræsentanter for at inddrage 

DHs bestyrelse/organisationer i opgaverne i HR: 

Eks.: Det kunne være at arrangere et dialogmøde og inddrage nogle DH-ere, 

det kunne være høringssvar og meget andet hvor DH og/eller 

grundorganisationer med specialviden bliver inddraget. Formål: at vi sikrer 

et tæt samarbejde og at opgaverne bliver udført. 

  

Beslutning:  

HR-medlemmerne aftaler internt hvem der er ansvarlig fra gang til gang. 

Alle 5 HR-medlemmer er forpligtiget på at holde hinanden oppe på 

opgaverne.  

 

7. Indstillinger til Handicaprådet 2022-2025 

(Stella)  

Fortsat fra 30.09.2021 og 9/12 2021 

Fremlæggelse af forslag til sammensætning. 

6/1 22: Forslag er tilrettet, besluttet og vedhæftet 

referatet. 

Sammensætningen er vedtaget af byrådet 

(vedhæftet), men Sabrina har trukket sig. 

Skal vi indstille til ny stedfortræder?  

5 min.  D  Beslutning:  

Vi har ikke overblik over nye indkomne kandidater. 

Vi udskyder punktet til næste gang.  
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8. Årsmøde 2022 i DH Næstved og valg af 

formand (20 min.) 

Fortsat fra bestyrelsesmødet 12. aug. 2021 og 9/12 

2021, 6/1 2022 

Bestyrelsesmødet d. 24/1 2022 blev aflyst. 

 

Årsmøde: 

Engparken 18 til Torsdag d. 17. Tonny booker.  

Fra 16-22.  

Vi starter med et bestyrelsesmøde. 

Marco Thomsen illusionist er booket ca. kr. 5.800. 

Program:  

16:00 - 17:30 Bestyrelsesmøde  

17:30 – 18:00 Klargøring til Årsmødet.  

18:00 – 18:15 Tilslutning og registrering   

18:15 – 19:00 Spisning og afrydning (Marco 

ankommer)  

19:00 - 19:45 Marco Thomsen Underholdning  

20:00 -  21:00 Årsmøde  

Arbejdsgruppe: Tonny, Kirsten og Jytte. 

Praktiske hjælpere: Marianne og Karina.  

 

 

Orientering status tilmelding til Årsmødet (Stella)  

Det blev besluttet, at der ved indkaldelse skal spørges 

ind til allergihensyn. Er det sket? kan det gøres 

sammen med fremsendelse af bilag og dagsorden. 

 

Orientering om Marco Thomsen 

 

Godkendelse af regnskab 

 

 

40 

min.  

D / B  Beslutning: 

 

Årsmøde 

 

Fotografering på årsmødet:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lige nu er der 8 tilmeldte, men flere kan komme, da der er frist d. 10. marts.  

 

 

 

 

Marco Thomsen er hyret.  

 

Regnskabet kan ikke godkendes endnu, grundet manglende oplysninger. 

Karina følger op.  

Regnskabet sendes ud til de 35 organisationer d. 3. marts.  
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Færdiggørelse og godkendelse af budget 

 

Færdiggørelse og godkendelse af beretning 

 

Færdiggørelse og godkendelse af handleplan (forslag 

vedhæftet indkaldelse) 

 

Hvem styrer Årsmøde og sørger for at programmet 

holdes? 

Hvem byder velkommen og guider 

Hvem har dirigentrollen? 

 

 

Hvem skriver referat? 

 

Hvem hjælper med oprydning? 

 

Formandskandidat drøftes – har vi kandidater 

 

  

 

 

 

Budgettet blev godkendt. Sendt til DH sammen med ansøgning om 

Driftsmidler. 

Beretningen blev godkendt til finjustering. 

 

Handleplanen 2022 blev justeret og godkendt 

 

 

Årsmødet, hvem gør hvad? 

Vi vil opfordre Stella til velkomst, program og dirigent rollen. Jytte 

kontakter Stella om det.  

 

Tilslutning og registrering: Tonny og Karina.  

 

Referat: Karina.  

 

Marianne og Karina 

 

Vi har brug for et organisatorisk medlem som kan tage formandskasketten.  

Måske Frivilligecenteret kan hjælpe os med det? Altså at søge efter en egnet 

kandidat.  

Det er nok vigtigt at man som formand kender til DHs organisering.  

 

Allergi- og madhensyn til årsmødet: Jytte følger op hos Stella.  

 

Arbejdsgruppen: Tonny, Kirsten og Jytte arbejder videre med årsmødet  

 

 

9.  Fordeling af ansvar for udvalg: 

Fra 6/1 2022: De DHere som sidder i HR bør have 

samme “områdeansvar” inden for HR som i DH. Så 

vi ikke skal lave dobbeltarbejde.  

 

Vi afventer at HR har fordelt områderne først, og så 

15 

 min.  

D / B  Beslutning: 

Der er ikke truffet beslutning i HR om fordeling af udvalgsansvar. 

Udskydes til næste gang.  

 

Økonomiudvalget: 
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kan vi i DH bagefter byde ind på områderne.  

 

  

Økonomiudvalget 

 

  

Socialudvalget 

 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget 

 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget 

 

  

Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget 

 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget 

 

  

Kultur- og Idrætsudvalget 

 

  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg 

 

 

 

  

Socialudvalget: 

 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget: 

 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget: 

 

  

Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget: 

 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget 

 

  

Kultur- og Idrætsudvalget 

 

  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg 

 

10.  Nyt fra udvalgene: 

 

Udvalg og udvalgsformænd: 

  

Økonomiudvalget 

Carsten Rasmussen, borgmester, Socialdemokratiet 

20 

min 

 Udskydes til næste gang.  
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Socialudvalget 

Michael Perch, Socialdemokratiet 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget 

Lars Hoppe Søe, Radikale Venstre 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget 

Marianne Olsen, Socialdemokratiet 

  

 Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget 

Rune Kristensen, Det Konservative Folkeparti 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget 

Jette Leth Buhl, Socialistisk Folkeparti 

  

Kultur- og Idrætsudvalget 

Andreas Pourkamali, Radikale Venstre 

  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg 

Charlotte Roest, Socialdemokratiet 

 

11. Ulovligt træk i kontanthjælpen  
Mail fra Stella af 13/1 2022  

Er emnet noget vi skal bringe videre og spørge til i 

HR ? 

 

10 

min 

 Udskydes til næste gang.  

 

12. Referat fra HR møde d. 10.02.2022 – 

opfølgning. 
 

15 

min 

 Vi fik gennemgået ref. Hurtigt.  

13. Foredraget ”Kend din ret … om 

specialundervisning”. 
Vi har tidligere besluttet, at afholde 2 af disse 

foredrag om året.  

15 

min 

 Udskydes til næste gang.  
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Hvem tager aktion på planlægning 

14. Gensidig information 

 

10min  Udskydes til næste gang.  

15. Næste bestyrelsesmøde i DH Næstved  

 

  Næste møde er d. 17/3 kl. 16.00 i festsalen på Enghavevej 18, 4700 Næstved 

 

 

De udskydende punkter sættes her.  

 

 

 

 

16. Eventuelt 

 

10 

min 

  

 

 

 

 

 

Husker – uden for dagsorden: 

 Derudover bør vi tage os af dette – kan dog afvente senere beslutning  

o give forretningsorden et serviceeftersyn 

o udarbejde retningslinjer for hjemmesiden 

o ansvarlig for årshjul 

o overveje hvordan vi/DH Næstved får kredsen af aktivt tilsluttede lokale handicaporganisationer udvidet 

 Ansvarsfordeling – de nye udvalg i kommende periode 

 Arbejdsgruppe skal nedsættes med henblik på samarbejde og dialog med forvaltningerne.  

 Besøg af Thorkild og debat cafe møde, nedsæt arbejdsgruppe og sæt en dato. 

  

 

 

 



 
 
 
DH Næstved 
bestyrelsesmøde mandag 24. jan. 2022 kl. 18.30-21.30 
Herlufsholm hallens møde- og konferencelokaler M2 og M3 
 
Dagsorden 
 
Uddrag af mail 
 
Fra: Jytte Bo Nielsen  
Sendt: 19. januar 2022 16:35 
Emne: Indkaldelse til bestyrelsesmøde i DH Næstved, mandag, d. 24/1 2022, kl. 18.30 - 21.30 
 
I indkaldes til bestyrelsesmøde "Forberedelse af årsmøde" mandag, d. 24/1 2022, kl. 18.30 - 21.30  i 
Herlufsholm hallens møde- og konferencelokaler M2 og M3. Indgang ved Multibanen og der er elevator til 
1. sal. 
 
Jeg når sikkert ikke, at lave dagsorden, men vi skal lave det forberedende arbejde til årsmødet (som vi har 
gjort det tidligere), så er der opfølgning j.f. referat af 6/1 2022 og vi skal drøfte "kandidat til den ledige post 
som stedfortræder i handicaprådet". 
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DH Næstved 

Referat (Godkendt) af bestyrelsesmøde torsdag, d. 6. januar 2022, kl. 18.30 – 21.30 

Frivilligcenter Næstved, Farimagsvej 16, 4700 Næstved 

 

Bestyrelsen: 

 

 

ADHD foreningen, Næstved, Faxe, Stevns – Jytte Bo Nielsen 

CP Danmark – Landsforeningen for cerebral parese, Kreds Storstrøm – Marianne V. Hansen 

Cystisk Fibrose Foreningen – Pia Morsing 

Dansk Handicap Forbund (DHF), Næstved – Tonny Ploug 

Diabetesforeningen, Næstved Lokalforening – Dorte Mørck Andersen 

Fibromyalgi- og Smerteforeningen – Annja Hansen 

Gigtforeningen, Sydsjælland-Møn-Kreds – Kirsten Boriis 

Høreforeningen, Næstved Lokalafdeling – Merete Frederiksen 

Landsforeningen Autisme, Kreds Storstrøm, Autisme 4700 – Karina Ahrensbach 

Muskelsvindfonden – Nicolaj Højholt Hansen 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Jørgis Kobolt 

Osteoporoseforeningen / Landsforeningen for Knogleskørhed – Stella Steengaard (observatør) 

Sammenslutningen af Unge Med Handicap (SUMH) – Alice Bossing 

Scleroseforeningen – Martin Grangaard 

SIND – Landsforeningen for psykisk sundhed – Peer Skjold Hansen 

Stomiforeningen COPA, Lokalforening Storstrøm/Lolland-Falster – Erna Kristoffersen 

 

Deltagere: Jytte Bo, Kirsten Boriis, Dorte Mørck Andersen, Marianne Hansen, Tonny Ploug og Karina Ahrensbach. 

Afbud:  

Mona Lisa Serritslev, Erna Kristoffersen,Pia Morsing, Alice Bossing, Stella Steengaard, Martin Grangaard og Peer Hansen 
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B= Beslutning  

D = Drøftelse  

O = Orientering  

Dagsorden 

 

Dagsorden  Tid  Slags  Referat  

1. Valg af ordstyrer og referent  

 

 B  Ordstyrer: Jytte  

Referent: Karina 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

 

 D/B Ønsker om tilføjelser. 

 

Beslutning: 

Driftstilskuddet lægges ind under pkt. 8  

 
Dagsordenens lay out, hvordan gør vi? Karina kontakter 

synscentralen i Vordingborg og får sparring.  

 

3. Evaluering af debatmøde d. 28/10 2021 – 

uddybende kommentarer (Jytte) (5 min.) 

Fra 9/12 2021: Jytte Bo: Ikke så begejstret for det 

med emner på bordene, som det foregik. Borgere 

blev fastlåst til bordet/emnet – Emnet var ret 

afgrænset. Det var vanskeligt for  

publikum at rykke. 

Uddybning:  

Stella har oplyst, at der var 12 ledige pladser fordelt 

på 9 borde.  I mine evalueringskommentarer kigger 

jeg ind og oplever. Corona eksisterede. 

Jeg oplevede et par, som stod et stykke tid ved 

indgangen. De havde forinden nærstuderet 

emneindhold i forgangen. Da jeg henvendte mig til 

dem viste det sig, at de faktisk gerne ville have plads 

ved et af børne handicap emnerne, overvejede at gå, 

fordi der var ikke plads. Vi fik skabt plads til dem. 

Selv ville jeg faktisk og gerne have siddet ved et af 

5 min.  D Vi må erkende at vi alle har forskellige oplevelser af valgmødet.  

 

Eks. Blev nogle borde skilt ad, dette var grundet at man ikke kunne 

høre hinanden. Det var ikke os alle der viste hvorfor, så det var rart 

at få den viden her bagefter.  

 

Det kan en anden gang godt være emnekort på bordene, men bare 

med bredere overskrifter, eks. Bare “Beskæftigelse” og nogle flere 

borde med emnerne.  

 

Der må gerne være større lokaler næste gang.  

 

Vi vil gerne afholde debatcafe igen, men vi skal bare være i endnu 

bedre tid, og der skal være nedsat en arbejdsgruppe, som er 

tovholdere på det.  

 

Politikerne vil meget gerne i løbende dialog med os og borgerne.  
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disse emner, men tog anden placering. Havde jeg 

ikke repræsenteret DH, men var kommet som borger, 

var jeg gået hjem, som parret overvejede at gøre. 

Mig bekendt blev der ikke rokeret fra børne handicap 

bordene. 

Nogen kom måske for at drøfte et specifikt emne – 

andre måske for, at lytte til specifikt parti i relation til 

handicap emne eller området. 

Havde vi lukket færre ind, så havde der været flere 

ledige stole og muligheden for at vælge emne og 

rokere ville være større – også som par. 

Ved det bord jeg sad ved, var vi 3 borgere, hvoraf vi 

var to fra DH. Emnet var beskæftigelse – husker ikke 

den præcise tekst. Der var rigeligt med plads. Der 

kom ikke nye interessenter til i forbindelse med 

rokeringen. Jeg kunne Ib’s historie uden ad og måtte 

selv digte spørgsmål, for at udfordre politikerne ud 

over IB’s historie, som alle mente var grotesk. 

Undervejs blev vi bedt om, at holde os til emnet – det 

gjorde vi i forvejen. 

Havde vi haft færre borde eller bredere emner havde 

vi lettere kunne tilpasse borde og ledige pladser.  

Vi kunne måske have bedt borgere om, ved 

tilmelding, at nævne hvilket emne/emner de var 

interesseret i – ved det ikke. 
 

 

 

 

4) Tilskud til oplevelse for DH afdelingen (Alice 

og Tonny) – opfølgning (5 min.) 

Se mail fra Stella 20.12. – mulighed for 

udskydelse til 1/3 22 

Er der nye planer ? 

 

5 min.  D / B  Beslutning: 

Tonny tager kontakt til Alice inden for 2 – 3 uger og høre 

hvad vi skal. Tonny og Alice melder tilbage.  

 

Karina skal huske at regningen fra denne oplevelse ikke skal 

bogføres i det alm. regnskab, men at det skal markeres 

tydeligt hvad det er, og sendes til DHs Susanne Broholm.  
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5. Tilbud om besøg fra Thorkild Olesen (10 min.) 

Se mail fra Stella 20.12 - Hvis vi – DH Næstved – vil 

benytte os af muligheden for at få besøg af DH 

formand Thorkild Olesen, er det nok en god idé 

hurtigt at byde ind. Det kunne være at hans besøg 

med fordel kunne ligge i forbindelse med eller forud 

for årsmødets afvikling eller hvis der laves et lokalt 

politikermøde, kunne det være i forbindelse med det. 

Skal vi tage imod dette tilbud ? 

 

10 

min.  

D Beslutning: 

Vi kunne godt tænke os et besøg af Thorkild, gerne i 

forbindelse med noget debatcafemøde, men først på den 

anden side af årsmødet.  

Fastsættelse af dato for debat cafe møde og samtidig besøg af 

Thorkild Olesen er kommet på huskelisten.  

6. Kort om Det årlige møde i 

Samarbejdsnetværket, mandag den 25. okt. 2021 
(10 min.)  - opfølgning fra 9/12 

Kan vi i DH Næstved betragte Stella, som vores 

repræsentant? Eller skal vi vælge en repræsentant 

som fremover repræsenterer Næstved og refererer 

herfra? 

 

Link til hjemmeside: 

https://handicap.dk/lokalafdelinger/sjaelland/dh-

naestved 

9/12 21:  

Ny mødedato det årlige møde: d. 26/4 2022, kl. 

17.00. 

Besættelse af ansvar/repræsentantrollen udskydes til 

første møde efter vores årsmøde.  

 

Se mail fra Stella 20/12 2021 

Det er måske en god ide, ikke at afvente årsmødet 

med udpegning af repræsentant, men gøre det i dag? 

 

10 

min.  

D / B  Beslutning: 

Kirsten er vores repræsentant.  

DH Næstved betaler transporten, som skal afregnes med 

Karina.  

 

Se mail fra Stella d. 20. December 2021.  

 

 

7. Indstillinger til Handicaprådet 2022-2025 (45 

min.)(Stella)  

45 

min.  

D  Beslutning: 

Forslag er tilrettet, besluttet og vedhæftet referatet. Fremsendt 

https://handicap.dk/lokalafdelinger/sjaelland/dh-naestved
https://handicap.dk/lokalafdelinger/sjaelland/dh-naestved
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Fortsat fra 30.09.2021 og 9/12 2021 

Fremlæggelse af forslag til sammensætning. 

 

til Stella til formidling til kommunen. 

8. Årsmøde 2022 i DH Næstved og valg af 

formand (20 min.) 

Fortsat fra bestyrelsesmødet 12. aug. 2021 og 9/12 

2021 

Dato, indhold, planlægning, ansvar osv. 

9/12 2021: Jytte forsøger at booke d. 24/3 fra kl. 

16.00 – 22.00 

Jytte foreslår ”oplægsholder”: Marco Thomsen – 

Illusionist - Jytte undersøger tid og pris 

Rækkefølge årsmøde: velkomst – årsmøde – 

underholdning. 

Arbejdsgruppe: Tonny, Kirsten og Jytte 

Formandskandidat drøftes d. 6/1 2021 

 

 

  

 

 

20 

min.  

D / B  Beslutning: 

Årsmøde 

Vi har valgt Engparken 18 til Torsdag d. 17. Tonny booker.  

Fra 16-22.  

Vi starter med et bestyrelsesmøde.  

 

Vi drøfter oplægget af Marco Thomsen.  

Han koster ca. 5800 kr. Jytte laver aftale med ham.  

 

Dagsorden:  

16:00 - 17:30 Bestyrelsesmøde  

17:30 – 18:00 Klargøring til Årsmødet.  

18:00 – 18:15 Tilslutning og registrering   

18:15 – 19:00 Spisning og afrydning (Marco ankommer)  

19:00 - 19:45 Marco Thomsen Underholdning  

20:00 -  21:00 Årsmøde  

 

Arbejdsgruppe: Tonny, Kirsten og Jytte. 

Praktiske hjælpere: Marianne og Karina.  

 

Ved indkaldelse skal der spørges ind til allergihensyn.  

 

Vi afholder et bestyrelsesmøde hvor vi detailplanlægger 

årsmødet.  

Dato: mandag d. 24. Januar.  

Kl. 18:30. Om det bliver i Frivilligecenteret eller Engparken. 

Tonny og Jytte tjekker. Og melder tilbage på mail til os andre. 

 

Ansøgning om drifttilskud:  

Regnskab og Budget skal foreligge til årsmødet og før vi kan 

søge driftstilskud for 2022. 



Side 6 af 8 
 

Karina og Jytte kigger på det.  

 

 

9. Handicaprådet 2022-2025 forslag til ændring af 

sammensætning – ønsker til pejlemærker (10 

min.) 

Fortsat fra bestyrelsesmødet 12. aug. 2021, 

30.09.2021 og 9/12. 

Arbejdsgruppen har udarbejdet forslag vedhæftet 

indkaldelsen til dette møde. Alle er blevet bedt om, at 

forberede ændringer, tilføjelser eller kommentarer 

10 

min.  

D / B  Beslutning: 

Bilaget er godkendt og vedhæftes referatet.  

 

10. Ændring af navne på udvalg og Nyt fra 

udvalgene: 

Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget 

Børne- og Skoleudvalget 

Teknisk Udvalg 

Beskæftigelses- og Uddannelsesrådet 

Kultur- og Lokal Demokratiudvalget 

Økonomiudvalget – alle 

 

  De nye navne kan ses på dette link  

https://www.naestved.dk/politik/byraad/politiske-udvalg 

 

Udvalg og udvalgsformænd: 

  

Økonomiudvalget 

Carsten Rasmussen, borgmester, Socialdemokratiet 

  

Socialudvalget 

Michael Perch, Socialdemokratiet 

  

Børne- og Uddannelsesudvalget 

Lars Hoppe Søe, Radikale Venstre 

  

Plan, Teknik – og Lokaldemokratiudvalget 

Marianne Olsen, Socialdemokratiet 

  

 Klima- Miljø og friluftsturismeudvalget 

Rune Kristensen, Det Konservative Folkeparti 

  

Sundhed- og Forebyggelsesudvalget 

Jette Leth Buhl, Socialistisk Folkeparti 

  

https://www.naestved.dk/politik/byraad/politiske-udvalg
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Kultur- og Idrætsudvalget 

Andreas Pourkamali, Radikale Venstre 

  

Beskæftigelses- og Rekrutteringsudvalg 

Charlotte Roest, Socialdemokratiet 

 

De DHere som sidder i HR bør have samme “områdeansvar” 

inden for HR som i DH. Så vi ikke skal lave dobbeltarbejde.  

 

Vi afventer at HR har fordelt områderne først, og så kan vi i 

DH bagefter byde ind på områderne.  

 

11. Gensidig information 

 

 

  I skoleverdenen bør vi være opmærksomme på 

mellemformer, som er en specialklasse i en discount-version. 

Vi bør tage kontakt til forvaltningerne og politikerne ang. en 

dialog omkring samarbejdet.  

 

12. Næste bestyrelsesmøde i DH Næstved  

 

  Mandag d. 24. Januar kl. 18:30 enten i Frivilligecenteret eller 

Engparken. Planlægning af årsmødet.  

 

 

 

13. Eventuelt 

Er retningslinjer for DH Næstved’s facebookgruppe 

tilrettet efter det godkendte referat ? 

 

  DHs facebookside: 

Tonny tilføjer vedtagne retningslinjer i vores facebook 

gruppe.  

 

DH har sendt opfordring til indstilling af kandidater til 

Repræsentant til de regionale arbejdsmarkedsråd (RAR) 

2022-2026. (mail 3/1 22) Ingen af os har ønsket, at blive 

indstillet.  

Vi drøftede måden, som vi hver især kigger ind i sådanne 

opfordringer og blev enige om, at vi måske kan være lidt 

mere undersøgende på interesse, udbytte og arbejdsindsats 

inden vi bare tænker ”nej tak” 
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Husker – uden for dagsorden: 

 Derudover bør vi tage os af dette – kan dog afvente senere beslutning  

o give forretningsorden et serviceeftersyn 

o udarbejde retningslinjer for hjemmesiden 

o ansvarlig for årshjul 

o overveje hvordan vi/DH Næstved får kredsen af aktivt tilsluttede lokale handicaporganisationer udvidet 

 Ansvarsfordeling – de nye udvalg i kommende periode 

 Arbejdsgruppe skal nedsættes med henblik på samarbejde og dialog med forvaltningerne.  

 Besøg af Thorkild og debat cafe møde, nedsæt arbejdsgruppe og sæt en dato. 

  

 

 


